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Vsem nam pripada slava
V tistih prelomnih časih pred 18 leti se je vse 

dogajalo hitro, skoraj prehitro, da bi si lahko 
tedaj znali vse razložiti, zajeti sapo, temeljito 
razmisliti. Čutili smo pač, daje nekaj v zraku, 
nekaj velikega, pomembnega, toda tudi vzne
mirljivo skrivnostnega, celo dražestnega, ne
kaj, kar povzroča turbulence nekje v trebuhu 
ali dimljah.

Doletela me je naloga (in čast!), da sem kot 
podpredsednik takratne skupščine občine 
Ajdovščina prebral govor ob slovesnem dvigu 
nove slovenske zastave na Trgu 1. slovenske 
vlade v Ajdovščini, na hitro organizrani pri
reditvi v podporo slovenski samostojnosti in 
napovedanemu večernemu slavju v Ljubljani. 
Besedilo je napisala prof. Ivana Slamič, vsega 
za dobro tipkano stran gaje bilo, toda bilo je je
drnato, vzneseno, skorajda literarno, predvsem 
pa je z lepo oblikovanimi mislimi zajelo tisto, 
kar smo ljudje podzavestno čutili in doživljali. 
Čustveno dimenzijo naj bi mu dodal z ustrezno 
interpretacijo, poudarki, stopnjevanjem, ha! V 
začetku je šlo gladko, in čeprav vešč v branju 
in javnem nastopanju, se mi je, ob velikih be
sedah in odzivih množice nanje, nekje v notra
njosti pojavila mrščav. Potlačiti sem poskušal 
ščemenje v sebi, a brez uspeha. Razširilo seje, 
preskočilo na glasilke, ki so zadrhtele, kot tudi 
roka, kije držala list. Morda seje ta 'nerodnost' 
(s profesionalnega vidika) v nastopu še bolj 
zlila s čarobnim ozračjem trga, prepojenega s 
posebnim čustvenim nabojem. Spontanost pač. 

In medtem ko so v Ljubljani razglašali naše 
sanje, je spontanost vodila posameznike in sku
pine, da so se po svoje postavljali po robu tan
kom, ki so (dan prezgodaj) zapeljali iz vojašnic. 
Tedaj pa ni šlo več za interpretacijo govora, za
besede, šlo je že hudo zares, le da se tega tedaj
mnogi najbrž niti niso povsem zavedli. Vsaj 
tako je bilo razumeti govor vipavskega župana 
Ivana Princesa, ki je na nedavni slovesnoti pri 
Zavetnikih dejal: »Vsem nam je poznan rek, da 
je po bitki lahko biti general; ko je vojna konča
na, bi kar vsi z lahkoto vodili strategijo boja, se 
modro politično odločali, prevzemali oblast in 
pisali zgodovino. A življenje ni tako preprosto, 
še bolj zapleteno zna biti, ko gre za 'življenje 
ali smrt'.« Se bi danes s klapo še vsedel pred 
tanke? Ena sama prehitra reakcija, nepremi
šljeno povelje, pa bi imeli tudi Slovenci svojega 
Malaparteja z različico njegovega romana La 
pelle (Koža)!

Podobno lahko z olajšanjem postojimo pred 
spomeniki na Rebernicah, ob mostu čez Hubelj 
in še kje, ki so posvečene barikadam in niso 
napojene s krvjo, praviloma mladih ljudi. 
Spomenikom je pač skupno, da so bolj ali manj 
oblikovane gmote kamna in/ali kovine, negib
ni, prinašajo pa lahko povsem različna sporoči
la. Se spomnite TV oddaje o grobnici padlih na 
Predmeji, v kateri je Franc Černigoj za ponazo
ritev polegel 367 šolarjev, pa jih ni bilo dovolj 

,ne na otliški in eolski šoli skupaj in je moral 
ponje še na Deželo? In povsem razumem drhte
nje njegovega glasu in čustveno nabit nastop na 
proslavi v Tihi dolini ob spominu na ta prizor.

367! Tudi njim pripada slava!
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dogodki
1 Kras, 1000 okusov

Štanjel, 14. junija 2009 - Na nedeljo je bilo grajsko dvorišče štanjelskega gradu pr
vovrstna kulisa za prvi festival kraskih vin '1 Kras, 1000 okusov, nastal na pobudo 
ambicioznih vinarjev, ki verjamejo v izjemnost Krasa, tu živečih ljudi in njegove tež
ke rdeče zemlje z vinsko trto, ki po ohranjenem pelodu sodeč uspeva tu že 5000 let.

'V Ta prireditvi je trideset vinarjev z obeh stra- 
_LN| ni meje s stotimi vrstami odličnih vin, od 
neukrotljivega terana do okusa polne vitovske 
in kot sonce bogate malvazije, na nazoren način 
obiskovalcem pokazalo, kako oni vidijo Kras in 
kaj razumejo pod izrazom terroir.

Šest vrhunskih kraških gostincev iz kuharske 
ekipe Terra Carsus z gostije v živo demonstrira
lo, kaj znajo pripraviti iz jagenjčkov in kozličk
ov, na do zadnjega kotička zasedenih enogastro- 
nomskih delavnicah pa so prisotne popeljali dlje 
v razumevanju kraške dežele.

Številni navdušeni obiskovalci in zelo pozitivni 
odzivi na sam dogodek so gotovo dobra spod
buda organizatorjem, da se festival v prihodnjih 
letih razširi in postane tradicionalen dogodek, ki 
bo dvigoval prepoznavnost Krasa kot območja 
tisočerih lepot in okusov.

Več o samem festivalu si lahko pogledate na 
www.lkras.si.

Mateja Skomina, 
Razvojna agencija ROD 

foto: Samo Trebižan

Razvoj podjetništva, podeželja in človeških virov.

Razvojna agencija ROD
Gregorčičeva 20, 5270 Ajdovščina, Slovenija 

T: 36 53 600 E: ra rod^siol.net, W: www.ra-rod.si

■ Storitve podjetniškega centra VEM Ajdovščina
■ Vavčerski sistem svetovanja
■ Informacije o domačih in tujih javnih razpisih
■ informacije o nacionalnih in evropskih razvojnih programih ter

finančnih spodbudah
■ Status regionalne razvojne agencije Severne Primorske

(Goriške statistične regije)

Sodelujoči vinarji
Vinarstvo Štemberger, Branko in Vasja Čotar, 

Lupine, Kmetija Zidarich, Vinakras z.o.o., 
Kmetija Škerk, Vinska klet Škerlj - Ščuka, 
Živcova vina, Milivoj in Marko Tavčar, Vina 
Sanabor, Vinogradniška-vinarska kmetija 
Petelin, Borislav Lisjak, Vinogradništvo in 
vinarstvo Štok, Vinarstvo Tavčar, Vina Štoka, 
Vina Štrekelj, Vina Kobal Štanjel, Vinogradi 
Fon, Vina Kukanja, Vina Kralj, Vinogradništvo 
in vinarstvo Širca-Kodrič, Azienda agricola - 
kmetija Milič, Vinogradništvo in vinarstvo 
Hovelja, Uhelj, Bonča, Castello di Rubbia - 
Grad Rubije, Darko Derenda, Gostilna As, 
Kmetija Škerlj, Vinska klet Colja.
Sodelujoči gostinci

Terra Carsus: Okrepčevalnica Ruj,
Restavracija Križman, Gostilna Mahorčič, 
Gostilna Malovec, Okrepčevalnica Apetit, 
Gostilna Križman.

Gosti: Turistična kmetija Špacapan, Lokanda 
Devetak, Gostilna Na placu

(za fizične in pravne osebe in možnost vzdrževalne pogodbe)
- PRODAJA RAČUNALNIŠKE OPREME
- PRENOSNI RAČUNALNIKI
- LCD MONITORJI
- POTROŠNI MATERIAL
- IZDELAVA SPLETNIH STRANI
Za vaš računalnik vse na enem mestu.

MAKO še vedno odpravi te|>: 05 368 1110 
napako vsako! gsm: 041 352 645

Sadjarjem 16.000
sadik breskev
Bilje, 22. junija 2009 - V Sadjarskem centru Bilje sta predsednik uprave Fructala 
Anton Balažič in direktor Kmetijske zadruga Vipava Branko Tomažič (nej slj^j) 1 
podpisala aneks k pogodbi o sofinanciranju obnove breskovih nasadov v |etu 
2009. Tako Fructal in KZ Vipava nadaljujeta sodelovanje pri obnovi sadovnjakov * 
v Vipavski dolini. Lani so skupaj uspešno posadili 5.000 sadik breskev, let0s 
številka še izdatnejša - 16.000.

T~A reskve iz Vipavske doline in Goriške so 
J_)za Fructal pomembna surovina za izdela
vo visokokakovostnih sadnih sokov in drugih 
izdelkov iz sadja, zato so lani sprejeli strateško 
odločitev, da pomagajo pri obnovi sadovnjakov, 
katerih povprečna starost je previsoka (povpreč
na starost sadovnjakov je med 12 in 13 let), zato 
bo novih 16.000 sadik zagotovo bistveno pri
spevalo k pomladitvi sadovnjakov. Fructal bo 
sadjarjem primaknil po en evro za vsako posa
jeno sadiko, ki sicer stane dobra dva evra. Za 
izvedbeno plat podpisanega aneksa k pogodbi bo 
poskrbela Kmetijska zadruga, ki bo tudi usklaje

vala vse aktivnosti z lastniki breskovih nasad v 
»Fructal je že vse od svojih začetkov pred

leti tesno povezan z okoljem, v katerem deluje
Ponosni smo, da večino breskev, ki jih potrebu
jemo za proizvodnjo sokov, nektarjev in sadnji 
pijač dobimo prav iz domače Vipavske dolin in 
Goriške, kjer sadjarji vsako leto pridelajo viso
ko kakovostno sadje. Prav kakovost je za nas ^ 
posebej pomembna, saj sveže breskve Predelamo 
v visoko kakovostne breskove kaše. J
smo se letos ponovno odločili, da v sodelo a- 
nju s KZ Vipava pomagamo pri obnovi nasado' 
breskev in na ta način uresničujemo Poslanst ^ 
članic Skupine Pivovarna Laško o vlaoa - •
lokalno okolje,« je na novinarski konferenciJ 
vedal Anton Balažič, predsednik uprave družb1’ 
Fructala.

Da je sodelovanje pomembno, meni tud1 
Branko Tomažič, direktor Kmetijske 2arl 
Vipava: »Sodelovanje se je lani izkazalo Za z ^ 
uspešno, saj je pomagalo tako sadjarjem kakc( 
tudi Kmetijski zadrugi in Fructalu. Nadalin ’ 
delovanje pri razvoju tako pomembne dejavnosi1 
v regiji je predvsem v času gospodarske kriz 'jf 
vse hujše konkurence na trgu še kako pomemb' 
no.«

V družbi Fructal načrtujejo, da bodo tudi letc; 
od sadjarjev v Vipavski dolini in na Gor'~v - 
odkupili okoli 2.000 ton breskev. Odkupne^ ^ 
za zdaj še niso znane, saj bodo oblikovane J 
osnovi gibanj cen na svetovnem trgu in 
da z dogovorom med zadrugo in Fructalo SeVC

Za praznik - slovesno
na Zemonu
Zemono, 26. junija 2009 - Datum 26. junij 1991 na Vipavskem ni bil navader, d 
bil je eden v nizu odločilnih dni, ki so pripomogli k rojstvu naše lastne držav 
zato so si spomin na ta zgodovinska dogajanja ohranili tudi s tem, ko so ta 
izbrali za praznik Občine Vipava.

r^brane na letošnji slavnostni seji v dvorcu 
X vZcmnnn je uvodoma pozdravila vipavska 
poslanka Eva Irgl, ki je med drugim spomnila 
na vitalnost občine, v kateri sta se v zadnjem 
času zgodila dva dogodka, ki presegata občinske 
okvire. Prvi je dostojanstvena spominska slove
snost ob desetletnici smrti Otmarja Črnilogarja 
v Podragi. Prav Črnilogar (med drugim tudi po- 
slankin profesor latinščine) je pred poldrugim 
desteletjem dal pobudo za postavitev spomenika 
bitki ob Mrzli reki na Zemonu. Za njeno repliko 
na predvečer Dneva državnosti pa je Irglova de
jala, da si v bodoče zasluži širšo pomoč, ne samo 
občine, temveč tudi kulturnega ministrstva.

Osrednji govornik je bil, prav tako poslanec, 
Mirko Brulc, ki je zbrane razveselil z obljubo, 
da bo nočna mora vseh voznikov, namreč za
mudna vožnja čez Rebernice, to poletje samo še 
preteklost.

Župan Ivan Princes pa je v sklepnem govoru 
parafraziral znano svetopisemsko priliko o de
lavcih v vinogradu, ki so nergali, ker je gospo

dar vse plačal enako, ne glede, kdaj so - „ .
vinograd. »Glejmo svojo pot, svoje teža 1S ' ' 
probleme, imamo jih dovolj, zakaj bi Se T6 
jali še s sosedovimi - edino, če narn je -rt' 
zbežimo od svojih. Živimo in pustimo h vi 
živeti. Pazimo pa, na kakšnem temelju ziH ' 
ko pride vihar ali povodenj, se izkaže, ^ID ,
dal na skali in kdo na pesku, « je sklenil Z 
Princes. Žuapn je podelil tudi občinske1 
de. Najvišje priznanje je prejel Peter Skapi38^ 
v svojem podjetju zaposluje 25 ljudi, pole ^ d 
pa že sedem vodi Območno obrtno-poch 8 
zbornico Ajdovščina. Peter Škapin pole 
za rast svojega podjetja in drugih obrtnUto^jf 
podjetnikov svoje aktivnosti vedno usrner' V iti 
v pomoč oziroma zagotavljanje boljših gi i- Uj. 
skih pogojev za sodelavce, sokrajane, Za 
vanje društev tako z nudenjem finančne n & i 
kot tudi z brezplačno opravljenimi deli 1110 

Nagrade občine so prejeli Magda Rodm 'v 
Vipave (za plodno delo na kulturnem 311 
vinskem, publicističnem in turističnem ri ° ,t 
čju), Dejan Fabčič iz Hrašč (najboljši slov0^ 
plavalec - invalid, ki je hkrati končal Zajlt ^ 
študij na medicinski fakulteti) ter Majda ]VlV]il 
s Slapa, sicer profesorica slovenskega jezi]^3 j( 
zgodovine, ki se že vse od samega prihoda v k 
požrtvovalno vključuje v kulturno don - ii 
Slapa in okolice. SajailJ

Za slavnostno podobo proslave sta poskrbel1 
Godalni orkester Mirarco Tabor pod vodstvo!1 
Leandra Pegana in s tenoristom Marjano!1 
Fajdigo, svoje misli o Vipavski dolini pa je ^ 
dala Alenka Skupek.



dogodki
'Zapojmo Gori in 
domovini'
Predmeja, 24. junija 2009 - Društvo Gora je letos prvič razpisalo literarni in likovni 
natečaj z naslovom 'Gora je ena, nam vsem dodeljena' in povabilo k sodelovanju 
mlade umetnike s področja Gore. Na predvečer praznika so v velikem šotoru dela 
tudi postavili na ogled, razstavo pa popestrili s kratkim programom.

, . Prijetno presenečeni smo bili nad odzivom šo- 
//larjev, ki so nam posredovali likovna in literar
na dela. Na natečaju so sodelovali šolarji, ki obi
skujejo Osnovno šolo Otlica, Osnovno šolo Col, 
Podružnično šolo Podkraj in dijaki, ki so doma z 
območja Gore,« je bil navdušen predsednik dru
štva Gora Rajko Velikonja, ki je vse sodelujoče 
obdaril z majico in posladki. »Zahvaljujem se 
tudi mentorjem, ki so učence spodbudili, da smo 
dobili tako obsežno in kakovostno bero!«

Tudi posebna komisija, ki je pregledala prispela 
dela, je bila z videnim in prebranim zadovoljna in 
sklenila, da si prav vsi izdelki zaradi svoje kvali
tete in prisrčnosti zaslužijo uvrstitve na razstavo. 
Učenci so se na likovnem področju izražali skozi 
risbe, slike, fotografije in grafike. Motivi orisuje- 
jo življenje na Gori od abstraktnih do realnih in 
izpovednih interpretacij. V mnogih delih mladih 
umetnikov je moč opaziti čisto oseben pogled na 
Miv: Goro, kije ena, nam vsem dodeljena. 
Sodelujoči učenci jo vidijo kot prostor, idealen 

za športno udejstvovanje, kot prostor, kjer se po
tika Javorov hudič, prostor kjer rastejo najlepše 
cvetlice, in letajo metulji in kjer pokošen travnik 
najlepše diši, prostor kjer se pasejo najbolj zado
voljne živali, kjer rastejo najlepša drevesa, kot 
kraj kjer je moč opazovati najlepši sončni zahod 
... torej kot prostor, idealen za življenje.

Komisija, pravzaprav dve, za likovni in za lite
rarni posebej, sta izbrali po šest del, ki si zaslužijo 
še posebno pohvalo. Pri likovnem natečaju so pla
kete za učence od prvega do petega razreda preje
li Meta Pregelj (1. r. OŠ Col, mentorica Smiljana 
Krapež), Alen Milavec (2. r. PŠ Podkraj, mentori
ci Katja Turk in Slavica Velikonja) in Korina Čuk 
(3. r. OŠ Otlica - Silva Čopič), pri višjih razredih 
pa Meta Puc (6. r. OŠ Col - Silva Karim), Lea 
Kodrič (8. r. OŠ Otlica - Silva Čopič) ter Luka

Bizjak s TŠC Nova Gorica.
Za literarne dosežke so priznanja prijeli (za nižje 

razrede) Patricija Pregelj (5. r. OŠ Col - mentorica 
Vanja Rušt), Aljaž Bajc (3. r. PŠ Podkraj - Katja 
Koren) in Tina Polanc (5. r. OŠ Otlica - mentorici 
Marjetica Kovšca in Silva Čopič), pri višjih ra
zredih pa Eva Škvarč (8. r. OŠ Col - mentor Franc 
Černigoj), Manca Bratina (8. r. OŠ Otlica) in Nejc 
Blaško (9. r. OŠ Otlica), oba z mentorico Pavlino 
Bizjak.

Obilici predprazničnih dogajanj navkljub seje v 
šotoru zbrala kar pestra druščina otrok, učiteljev, 
staršev in drugih obiskovalcev, ki so z zanima
njem prisluhnili mladi harmonikašici Tjaši Božič, 
sicer učenki 3. razreda eolske šole, ki je samo
zavestno in spretno prebirala gumbe diatonične 
harmonike.

Medtem ko so se mladi sladkali s torto, pa so 
se odrasli preselili v prostore društva Gora, kjer 
so odprli 'knjižno polico' z deli avtorjev z Gore 
in tistih, ki so o Gori pisali. Le redko katero 
primerljivo območje je dalo tako obsežno lite
rarno zapuščino, kot jo premore Gora. Gorske 
pisce je podrobneje predstavil publicist Bojan 
Bratina, tudi sam Gorjan, od Ivana Bratine, na
dučitelja Edmunda Čibeja, sicer od Slokarjev 
doma, pa Narteja Velikonje, do sodobnikov, obeh 
Gidljevih, Alda in Franca Černigoja in seveda 
Bojana Bizjaka Zakavskega, ki je ravno tedaj v 
Lavričevi knjižnici v Ajdovščini predstavljal že 
12. in 13. knjižno izdajo. Pobudo za postavitev 
zbirke gorjanskih piscev je že pred časom podal 
pesnik, pisatelj in zbiralec ljudskega blaga Franc 
Černigoj, ki gaje zato doletela čast, daje knjižno 
polico, pravzaprav omaro, tudi slovesno odkril.

Predpraznično dogajanje v Tihi dolini, ki so ga 
poimenovali 'Zapojmo Gori in domovini' se je v 
šotoru zaključilo s koncertom vokalne skupine 
Snežet iz Tolmina.

Hubeljski barikadi v 
spomin
Ajdovščina, 26. junija 2009 - Na hubeljskem mostu ja bila v času vojne za sa
mostojno Slovenijo, leta 1991, postavljena barikada, ki je onemogočala premike 
jugoslovanske armade.

T'0 je napis na spominskem obeležju, ki ga je 
i. v petek ob mostu čez reko Hubelj postavilo 

Društvo veteranov »Sever« severne Primorske in 
Območno združenje veteranov vojne za Slovenijo 
občin Ajdovščina in Vipava. Obeležje v obliki be
tonske protitankovske ovire, kot so bile takrat de
jansko postavljene, je nastalo po zamisli Primoža 
Breclja. Dogodke na dan pred 18. leti je v svo
jem slavnostnem nagovoru, pred kar številnimi 
Ajdovci, obnovil in predstavil takratni predsednik 
izvršnega sveta občine Ajdovščina Silvo Premrl, 
prisotne pa sta pozdravila tudi ajdovski podžupan 
Igor Česnik in Angel Vidmar, predsednik Društva 
veteranov »Sever«. Polnoletnost naše prve sloven
ske države v zgodovini Slovencev, so prisotni po 
končani slovesnosti in postavitvi spominskega obe
ležja nadaljevali v šturskem parku, v sproščenem 
pogovoru in spominjanju na takratne dogodke.

Maraton za Dan 
državnosti
Predmeja, 25. junija 2009 - Osrednja slovesnost ob dnevu državnosti za ajdovsko 
občino je bila v šotoru društva Gora v Tihi dolini, kamor se je pred dežjem zate
kla tudi spominska slovesnost, ki sicer tradicionalno poteka ob grobnici padlim na 
Predmeji.

T Tbistvu sta se obe proslavi na istem prizo- 
V rišču zvrstili druga za drugo. Zanimivih 

govorov in govorcev ni manjkalo, od Marjana

Bevka, predsednika društva TIGR, pa doma
čega pisca in zbiralca ljudskega blaga Franca 
Černigoja, predsednika območne borčevske 
organizacije Boža Novaka, župana Marjana 
Poljšaka in predsednika slovenske borčevske 
organizacije Janeza Stanovnika ter drugih.

Tudi sodelujočih v spremljevalnem programu 
je bilo veliko - pela sta ženski zbor Društva 
podeželskih žena Predmeja in moški zbor 
Srečko Kosovel, igrala sta tamburaški orkester 
OŠ Vipava in kvintet trobil slovenske vojske, 
recitirali so učenci OŠ Otlica ter Andrej Turk, 
za primerno kuliso pa so poskrbeli številni 
praporščaki in Kulturno zgodovinsko društvo 
Triglav.

Goli in bosi proti 
tankom
Zavetniki, 26. junija 2009 - V okviru vipavskega občinskega praznika je bila pri 
spomeniku v zaselku Zavetniki še spominska slovesnost in sicer v spomin na 
dogodke ob osamosvajanju Slovenije. Kulturni program so oblikovali učenci iz 
vrhpoljske šole, igrala pa je tudi pihalna godba iz Vrhpolja.

rT~'ankovsko kolono, ki se je z Nanosa pro- 
ti Vipavi vila skozi dolino Bele, je tedaj v 

Vrhpolju spontano zaustavila množica ljudi, 
med njimi tudi Ivan Princes, sedanji vipavski 
župan, ki je bil na dogodku tudi osrednji go
vornik: »Čas beži, kot pravijo, od teh prelomnih 
dogodkov je minilo že dolgo obdobje, v katerem

se je naša novorojenka Slovenija prebila skozi 
puberteto in postala polnoletna, a vendarle ni 
enega med nami, ki bi pozabili ta dan, ko smo 
se odločno - takorekoč goli in bosi - zopersta
vili koloni tankov tedanje JLA. V aktivnostih 
na območju Cola, Zavetnikov in Vrhpolja smo 
sodelovali miličniki, kriminalisti, vozniki to
vornjakov ter občani. Naj naštejem: Igor Likar, 
Jože Velikonja, Štefan Kornhausler, Robi Bago, 
Nedeljko Andjelič, Peter Lemut, Bojan Hribar, 
Janez Ovniček, Franc Zorko, Jože Jež, Franc 
Filipič, Peter Curk, Miro Bogataj, Samuel Uršič, 
Martin Groznik, Branko Tomažič, Edvard 
Bizjak, Zdravko Zabavnik, Bojan Dovžak, ter 
do danes neimenovani, pa četudi smo sedeli 
pred tanki, sedaj pokojni Darko Lovrekovič pa 
še Egon Seljak, Marjan Zavadlav, Sergej Roldo 
in sam osebno. Aktivnosti pa so iz zaledja, tako 
moralno kot materialno, podpirali tudi domačini 
prej naštetih krajev in okolice.«

J

j^špecialiteteitalijanske^kuhinj^^ 
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slaščičarne;1 vsak dan sveži brioši, piškoti, 
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dogodki
Obrtniki končno 
poplačani
Ajdovščina, 26. junija 2009 - Po več kot letu od zapadlosti računov in po več kot šestih 
mesecih, odkar je na problem poplačila podizvajalcev opozorila Območna obrtno 
-podjetniška zbornica Ajdovščina, so vipavski obrtniki, ki so sodelovali pri gradnji 
odseka hitre ceste Razdrto - Vipava, vendarle prejeli plačilo za opravljeno delo.

O tiri od 29 podjetij, ki jih je zastopala 
Območna obrtno - podjetniška zbornica, 

so plačilo prejela že v petek 19. junija 2009. 
Ta štiri podjetja, ki so imela odprte terjatve do 
podjetij Vidoni s.p.a. podružnica v Podnanosu 
in Oberosler s.p.a. podružnica v Podnanosu, so 
poleg plačila v višini vrednosti računov, prejela

še zamudne obresti in sodne stroške. Ostalih 25 
podjetij, ki so imela svoje terjatve do podjetja 
Vidoni & Oberosler d.o.o. iz Nove Gorice, pa 
so se morala, skladno s sklenjenim dogovorom, 
odpovedati zamudnim obrestim in sodnim stro
škom.

Še enkrat se je pokazalo, da slovenska zako
nodaja ne ščiti podizvajalcev, zato apeliramo 
na pripravljalne nove Uredbe o obveznih nepo
srednih plačilih podizvajalcu pri javnem naro
čanju, da ustrezno zaščitijo podizvajalce tudi 
v primeru, če glavni izvajalec ne izpolni svoje 
obveznosti.

Poleg tega se je pokazala stara modrost - 'v 
slogi je moč'. Obrtniki in podjetniki so ugotovili, 
da le združeni skupaj lahko uspejo, mediji in or
ganizacije, kot so zbornice, pa jim lahko pri tem 
veliko pomagajo.

Marko Kondič, 
sekretar zbornice

Največji projekt
I A • Iobčine Ajdovščina

Ajdovščina, 19. junija 2009 - V Dvorani prve slovenske vlade sta občina Ajdovščina 
in podjetje Primorje, ob prisotnosti ministra za okolje in prostor Karla Erjavca, skle
nila pogodbo o obnovi vodovoda, vezanega na vodni vir Hubelj, in gradnji vodar
ne Hubelj.

re za enaga največjih projektov občine 
VJ Ajdovščina v zadnjih letih, saj vrednost del 
znaša skoraj šest milijonov evrov. Večino denar

ja bo zagotovila država, nekaj več kot tretjino je 
sredstev iz kohezijskega sklada Evropske unije, 
občinskih sredstev pa bo za 15,8 odstotka po- 
terbnega denarja.

Dela sodijo v okvir širšega projekta Varovanje 
vodnega izvira Mrzlek in oskrbo prebivalcev s 
pitno vodo na območju Trnovsko — Banjške pla
note, Goriških Brd in Vipavske doline.

V Vipavski dolini gre za obnovo 34 kilometrov 
vodovodov, od tega 14 kilometrov v ajdovski ob
čini, gradnjo nove vodarne ob Hublju in poso
dobitev vodarne Mrzlek. S tem se bodo izognili 
velikim izgubam pitne vode, saj seje sedaj, zara
di slabih materialov in nekakovostne gradnje ob 
prejšnji rekonstrukciji, izgubi kar polovica. Vsa 
dela naj bi bila končana do leta 2011. MaK

Za začetek - skladišče CZ
Ajdovščina 23. junija 2009 - V prostorih Občine Ajdovščina so podpisali pogodbo 
za izgradnjo novega regijskega skladišča civilne zaščite. Trenutno je skladišče še 
v nekdanji vojašnici v Sturjah, po selitvi pa bodo to zemljišče in stavbe namenili 
razvoju izobraževalnega in raziskovalnega središča.
O tavbo bo gradilo Primorje, pogodbena vre- 
O dnost pa znaša 616 tisoč evrov. Za naložbo bo 
80 % denarja namenilo Ministrstvo za obrambo 
RS (Uprava RS za zaščito in reševanje), ostalo 
bo primaknila Občina Ajdovščina. To bo prvi 
objekt znotraj nastajajočega logističnega centra 
na mestnem obrobju ob letališču, sčasoma se mu 
bosta pridružili še novi stavbi Gasilsko reševal
nega centra in policije, pa heliodrom.

V prvi fazi bo zgrajena stavba z dobrih 1000

m2 površine, v drugi fazi pa se lahko dogradi 
dodatni skladiščni prostor. Objekt bo zgrajen 
do konca februarja 2010. Znotraj nove stavbe 
bo dovolj prostora tudi za skladišče ajdovske
ga območnega odbora Rdečega križa ter za aj
dovske gorske reševalce. Zgradbo je zasnoval 
Andrej Čopič (ČOPIČ arhitekt d.o.o.) in sicer kot 
obrambni objekt, (civilna zaščita!), zato je zu
nanji obod oblikovan kot zid (ajdovska castra!), 
preko katerega se bo pela dvokapna streha.

Jedro vasi zaokrožen
Žapuže, 19. junija 2009 - Krajevni praznik, ki ga Žepuci obeležujejo v sp0rnjf!
na nemški požig vasi 21. junija 1944, so tokrat proslavili z novo delovno
Pridobili so prepotrebna nova parkirna mesta in ekološki otok.

j fr
r' ^ tSmk : ~

■■ 1. .Bfc. F T y
*<fl1■

. . V strnjeni pozidavi naše vasi so parkirišča 
//zlata vredna, z njimi pa se Dom krajanov.
ki smo ga zgradili pred dvema letoma, zaokro
ža v funkcionalno celoto,« pravi predsednik KS 
Žapuže Zvonko Vidmar. »Dela je v vsesplošno 
zadovoljstvo izpeljala domača gradbena firma 
Elita Nagode.« Ob sami dvorani so na novo vri
sali pet parkirnih mest, onstran ceste, na platoju s 
površino 500 kvadratnih metrov, ki so ga lani od
kupili, pa so pridobili še 14 parkirišč. Urejenemu 
središču naselja dodaja svoje še ekološki otok, ki 
omogoča ločevanje odpadkov. Otok je financira

la Komunalna stanovanjska družba, za park-- 
pa je KS pridobila denar iz občinskega r>r 1- 
na. Naložba je veljala 30.000 evrov.

Dogodek so, po pozdravnih nagovori^ ,-1 
čega 'župana' Vidmarja in podžupana , ™, 
Ajdovščina mag. Boruta Koloinija, začiniij ^ 
slavo, ki je bila v domeni domačega Društv^j 
ekologijo, šport in kulturo pod vodstvom S V& "
dnice Liljane Lazar. Program se je vsesRo - 'j
okrog znamenite žepuske vode. Za sr>r ~ 
zabavo je v nadaljevanju poskrbel še an C ' 
Narcis.

1

Vsaka prime.
OPREMLJENI 2 MIJAMI.
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Ajdovska šagra v 
znamenju jubilejev
Že tradicionalno praznovanje rojstva sv. Janeza Krstnika, farnega zavetnika ajdo
vske župnije, je bilo letos še posebej slovesno.

smo praznovanje začeli že v nedeljo. Na sam 
praznik 24. junij pa je somaševanje duhovni
kov rojakov vodil duhovni pomočnik v župniji 
gospod Stanko Fajdiga, ki letos obhaja 25. let 
mašništva, ter starosta naših duhovnikov roja
kov gospod msgr. Ljubo Marc, ki letos praznuje 
diamantni jubilej - 65 let mašništva (oba na fo
tografiji). Novomašno slavje je praznoval v času 
vojne vihre, pozneje doživljal hude preizkušnje, 
bil tudi šest let in pol po krivici zaprt, vse skupaj 
pa je korajžno z božjo pomočjo prenašal. Z ve
likim navdušenjem je dočakal svobodno državo 
Slovenijo, za katero se je tako pod fašističnim, 
kot tudi pod komunističnim režimom zavzemal 
ter se danes veseli njene polnoletnosti. Tako po
končni in pogumni ljudje, kot je gospod Ljubo, 
naj nam bodo zgled in hkrati spodbuda za nove 
duhovne poklice. Praznovanje smo zaključili s 
prijetnim druženjem pred cerkvijo in kasneje ob 

S praznično mašo in evharistično procesijo kresu na Skolu. Niko Ličen

'Klic življenja k 
življenju'
Ajdovščina, 27. junija 2009 - Številni prijatelji, znanci in ljubitelji lepe umetnosti so 
v Lični hiši pospremili predstavitev pesniškega prvenca Dore Ambrožič in odprtje 
t^zstave Foto lov v apnei, podvodnih fotografij Tanje Nedeljkovič (obe na foto- 
flrafiji).

/^\be avtorici je predstavila prof. Ivana 
VVSlamič, kije na zanimiv in njej lasten način 

j med drugim spregovorila: »... Mesec junij je za 
i Doro Ambrožič mesec rojstev: rodila se je njena 
; druga vnukinja in izšla je njena prva knjiga s po

mensko polnim naslovom Klic življenja k življe
nju. Živimo ga, življenje, od jutra do jutra, od 
sončnega vzhoda do sončnega vzhoda in zdi se 
nam, daje polno, bogato, pa spet, daje prazno in 
da mu nekaj, kar bi ga polnilo, manjka. Zato ži
vljenje kliče k življenju, k prebujenju, k poti, na 
kateri rastemo, če smo pripravljeni vedno znova 
iskati. In šele, ko človek uvidi svojo lastno pot, 

j šele takrat lahko gre naprej: ne idealen, ne oči
ščen, ne dokončno najden, samo sposoben, da se 
po padcih dvigne, da se zaveda svoje moči, da se 
zaveda lepote življenja in vseh živih bitij v njem. 
Dorin pomočnik na poti odkrivanja same sebe in 
šele nato sveta in drugih je On, Oče, krščanski

B°g. ki ga razume kot neskončno ljubezen, tudi 
takrat, ko pošilja nesrečo, ko je sodnik človeških 
dejanj. Zanjo je dobri oče, ki sprejme izgubljeno 
hčer. A biti v njegovem zavetju človeka ne odreši 
poti. Bog zahteva stalno iskanje in oblikovanje 
samega sebe ....

Čisto vse na novo, vsak dan se rodi: tuje stična 
točka pesniških besedil Dore Ambrožič in fo
tografij Tanje Nedeljkovič. Vsi smo en svet, vsi 
smo ena lepota in ena bivanjska moč: povezuje 
nas stalno spreminjanje, iz hipa v hip, in zave
danje, da je morska zvezda enako velik čudež 
stvarstva kot človek, da je morska cvetača pla
net v osončju in da je oko jelenjeroge babice, 
ki zre v nas, božje oko. Da so barve čudežne, 
da je pisanost zgornjega sveta enaka bogastvu 
podvodnega, da je življenje čudež, ki se mu mi, 
ki smo njegov del, ne moremo načuditi. Treba je 
samo zreti, treba se mu je samo predati. In tako 
se predaje tudi Tanja, ki pravi da potapljanje te 
zasvoji, potem se pojavi želja, da bi videno in 
fotografirano pokazal drugim. Lepota, ki je na 
fotografijah, je tik pod površjem, ne zanimajo 
je eksotična morja, fotografirala je v srednjem 
Jadranu, pa tudi v slovenskem morju.«

In tu so bile ob prebiranju Dorinih pesmi še 
žametne besede Borisa Ježa, igrivi prsti mlade 
Tjaše Božič na diatonični harmoniki in prosto
voljni darovi, namenjeni varni hiši, ki deluje v 
okviru Škofijske Karitas Koper. In vse skupaj je 
ob veselem druženju obogatilo ta sobotni kul
turni večer. Niko Ličen

Slike v banki
| Ajdovščina, 22. junija 2009 - V prostorih nove KBM banke so odprli prodajno raz

stavo slik, ki so nastale na lanski in letošnji koloniji na Sinjem vrhu.
| Tjripravlja jih Lions klub Zemono, ki bo 
IT izkupiček namenil pomoči potrebnim. 
Razstavlja 21 priznanih umetnikov, ki jih je ob 

S odprtju podrobneje predstavila likovna kritičar- 
| ka Anamarija Stibilj Šajn. V Lions klubu sb z 
| odzivom ljubiteljev likovne umetnosti zadovolj

ni, saj so že prodali pet slik. Za glasbeno kuliso 
sta poskrbela instrumentalna skupina Vsakič 

; drugače (na fotografiji) in oktet Sotočje iz Sela

Dobravlje praznovale
Dobravlje, 28. junija 2009 - Zadnjo nedeljo v juniju so v Dobravljah počastili svo
jega zavetnika sv. Petra, ki goduje naslednjega dne, 29. junija. Svetega Petra, ki je 
eden najpomembnejših krščanskih svetnikov, je Kristus določil za skalo, na kateri 
bo zidal svojo Cerkev, sveti Peter je bil tudi Jezusov apostol in prvi papež.

T etošnja šagra je bila obarvana s športom 
_L/in zabavo in je med sabo povezala ne samo 
krajane Dobravelj, marveč tudi vse tiste, ki so jih 
tega dneh iz drugih vasi doline počastili s svojim 
obiskom.

Praznovanje se je v Dobravljah pričelo s 7. do
bravskim tekom, kije letos odmeval z izjemno do

bro udeležbo; še posebej množično so se premago
vanja kar zahtevne proge udeležili najmlajši. Tek, 
ki šteje tudi za pokal Primorskih novic, je bil do
bro zastopan tudi med ostalimi generacijami; pro
go je tako premagovala tudi stotinja rekreativcev 
(med njo so bili celo tekači iz Hrvaške in Italije). 
Najhitreje je na cilj prispel Tomaž Ferjančič iz ŠD 
Nanos Podnanos, med dekleti pa je z na nekaterih 
predelih nekoliko blatno progo, najhitreje opravila 
Valentina Bonanni iz sosednje Italije.

Prijeten dan in izjemno uspešno zaključen teka
ški tekmovalni del, seje nadaljeval z zabavo, kije 
bila v znamenju glasbe in plesa (igral je ansambel 
Mega mix), srečelova in tudi tradicionalnega »ša- 
canja pršuta«. Polona Krušeč

Večer v spomin 
Otmarju Crnilogarju
Podraga, 21. junija 2009 - V letošnjem letu mineva 10 let od smrti Otmarja 
Crnilogarja - duhovnika, profesorja latinščine in grščine ter filozofije, prevajal
ca Svetega pisma, tajnika celjske Mohorjeve družbe, častnega občana občine 
Vipava, predsednika Planinskega društva Vipava,... in predvsem človeka, katere
ga modrost in izjemen čut in smisel za življenje, sta se za vedno vtisnila v spomine 
mnogih. Njegovo daljnosežno poslanstvo je pustilo neizbrisen pečat, prav zato so 
se mu želeli Podražani (v Podragi je Otmar kot duhovnik služboval več kot 30 let) 
pokloniti s spominsko prireditvijo.

Vidmar, ki je prejel mnogo čestitk za izjemno 
uspešno izpeljan dogodek.

Rdeča nit večera je bil glasbeni nastop 
Slovenskega okteta. Ta je do zadnjega kotička 
polno podraško cerkev popolnoma navdušil! 
Tudi Otmar, ki je bil izjemno zaveden Slovenec, 
domoljub, ljubitelj gora, narave in vsega stvar
stva, je bil izjemen občudovalec in tudi pevec 
slovenske pesmi. Taje donela bučno in izjemno 
ubrano! Slovenski oktet je med drugim zapel 
Otmarju zelo ljubo Oj, Triglav, moj dom. Dolgi 
aplavzi obiskovalcev, ki so prišli tudi od zelo 
daleč, so Slovenski oktet nagovorili še h glas
benemu dodatku. Na nastopu so vidno uživali 
tudi pevci sami. Srca poslušalcev in stene cerkve 
so bile napite in vibrirajoče od globokih glasov 
enega najuspešnejših pevskih sestavov pri nas.

Iz ust ljudi je bilo slišati, da je Otmar danes 
zagotovo z njimi

S toplimi in globokimi vtisi je množica zapu
ščala prizorišče - podraško cerkev in s sprošče
nim druženjem nadaljevala na župnijskem 'fa- 
ladurju'. Organizator - Župnijski svet Podraga, 
se zahvaljuje vsem, ki so pomagali pri realizaciji 
večera in vsem donatorjem in sponzorjem, pred
vsem pa tudi obiskovalcem, ki so skupaj z do
mačini počastili spomin na izjemnega človeka.

Polona Krušeč, foto: Andrej Pestelj

/'"'\tmar je bil izjemen mislec in filozof, v spo- 
V_y minili ljudi predvsem človek, ki se je znal 
prikupiti ljudem. Včasih odmaknjen, a morda 
zaradi tega še toliko bolj blizu, je v vsem svo
jem početju, pa naj bo to le tiho razmišljanje, ali 
dejanje, bil vedno izstopajoč. Tako tudi v svo
jih predavanjih, ki so izražala njegovo celostno 
podobo. Ta se močno kaže tudi v njegovih dveh 
predavanjih Musar - Izraelova pajdeja (pajdeja 
je grški izraz, ki zajema vzgojo, izobraževanje, 
usmerjanje ...), katerih miselni izseki so polnili 
izjemno prijeten spominski večer. Podali so jih 
Nadja Bratina, Andreja Žgur in Marko Trošt, ce
loten večer pa je s povezovalno besedo oblikova
la Suzana Krečič. S svojo mislimi se jim je pri
družil tudi zdajšnji podraški duhovnik - Bogdan

/
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Duri so Spet doma
No, pa smo spet doma. Tako bi lahko rekli po vseh nedeljah, ki jih je naš zbor pre
živel pri 'Mariu' v Ljubljani. V začetku letošnje sezone oddaje Spet doma je našega 
predsednika Marka Korena poklicala gospa iz RTV Slovenija in ga povprašala o 
morebitnem sodelovanju v tej oddaji. Seveda smo kot mlad in perspektiven zbor 
ponudbo sprejeli, čeprav se v danem trenutku sploh nismo zavedali, v kaj se spu
ščamo.

T)ričeli smo z vajami, seveda pa je bilo treba 
JL vse pesmi prirediti za mešani zbor, za kar je 
poskrbela naša zborovodkinja Martina Peljhan 
(skupaj z Damjanom Močnikom). Verjemite, ni 
bilo lahko. Za prvo pesem smo si izbrali Moje or
glice, ki jo je prepeval legendarni Janko Ropret. 
No, ko smo pesem obvladali, se je bilo treba na
učiti še koreografije, za katero je bil zadolžen 
Miha Perat iz plesne šole Miro v Novi Gorici. 
Seveda nismo imeli pojma o plesu, dekleta so to 
bolj obvladala, fantje smo delali malo po svoje, 
vendar smo se vsi skupaj trudili, da bi nastop na 
televiziji deloval usklajeno in profesionalno.

Prišla je prva nedelja in vsi skupaj smo polni 
optimizma in z malce treme odšli na snemanje 
prve oddaje. V Ljubljani smo morali biti že ob 
15.30, saj smo že pred oddajo izpeljali tonsko 
vajo, tako da med nastopom vse deluje brez
hibno. V studiu smo morali biti lepo oblečeni 
in napudrani ob 19.30, za kar so poskrbela naša 
dekleta, saj fantje nismo ravno vajeni pudranja 
in šminkanja. Ko je prišel čas, da se vse skupaj 
začne, smo kar naenkrat pozabili na tremo in se 
popolnoma vživeli v 'Spet doma'. Naš prvi na
sprotnik so bila dekleta iz gimnazije Želimje, ki 
so zapela pesem v angleščini. Dobro so zapele 
in po pravici povedano smo si sami pri sebi mi
slili, le kaj bodo te naše orglice proti Stand by 
me. Nestrpno smo čakali rezultate telefonskega 
glasovanja in na koncu presenečeni in z veliko 
prednostjo zmagali.

Seveda nam je ta zmaga dala novih moči in še 
večjega zagona za naslednje nastope, ko smo se 
dvakrat pomerili z MPZ Ptuj, prvič za malo iz
gubili, drugič pa dosegli pomembno zmago, ki 
nas je popeljala med šest najboljših zborov. V 
polfinalu smo se srečali s PAZ Vinko Vodopivec, 
ki so bili pred nastopom absolutni favoriti, saj

so že v minulih oddajah pobrali veliko število 
glasov gledalcev. Res smo se dobro pripravili, 
petje na nivoju, koreografija brezhibna, moti
vacija velika. Ta naša mladostna energija se je 
pokazala tudi pred finalnim nastopom, kjer smo 
spet z veliko razliko glasov premagali Vodopivce 
s 'Pesmijo za dinar' in se uvrstili na sam finalni 
večer. Res smo bili zelo veseli, po koncu oddaje 
pa smo skupaj z Vodopivci pred stavbo RTV-ja 
zapeli našo himno 'Vstala Primorska'.

V finale sta se tako uvrstila še APZ Maribor in 
MePZ Svoboda iz Šoštanja. Mi smo nadaljevali 
z vajami, naša zborovodkinja Martina Peljhan, 
korepetitorka Ana Trošt in koreograf Miha Perat 
so res dali vse od sebe, tako da smo se tudi v 
finale odpravili maksimalno pripravljeni in mo
tivirani. Trema pred kamerami je že kdaj popu
stila, tako da smo se tudi v finalu počutili kot 
doma. Svoji dve pesmi smo dobro zapeli in od
plesali in na koncu z majhno razliko pristali za 
MePZ Svoboda Šoštanj na drugem mestu. To je 
bil za nas velik uspeh, saj smo bili v tem tekmo
vanju edini zbor, kije prihajal iz vasi in ne me
sta. Iz rok Maria Galuniča smo prejeli priznanje 
za osvojeno drugo mesto in se res veselili tega 
uspeha.

V večernih urah, ko smo se vrnili iz Ljubljane, 
so nam domači in organizatorji prireditve Colska 
nedelja priredili zares prisrčen sprejem. Seveda 
pa takega rezultata ne bi dosegli brez vas, gle
dalk in gledalcev, ki ste nas z glasovanjem pod
pirali in bodrili in nam tako omogočili predsta
vitev zborovskega petja na malo bolj drugačen 
način. Res ena velika HVALA vsem skupaj, v 
MePZ Duri s Cola pa se bomo še naprej trudili 
za tradicijo naših prednikov in ohranjali to lepo 
slovensko pesem.

za MePZ Duri Kristjan Polanc
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Njoki 2009 le en dan
Ajdovščina, 20. junij - Po izjemno uspešnem prvem dnevu Njoki Summer FeSf,- ^ 
2009, ko je šest glasbenih skupin, na čelu z Britanci The Go! Team, ^odobrci^d 
grelo množico, je jutro prineslo vremensko spremembo, ki je botrovala odpovfi 
drugega dne festivala.

I
poznanega športa.

Glasbeni del festivala je ob 21. uri od t 
vaška skupina KOH, sledili so jim Angig^- 3:; 
Riot, Američani Toasters, domači NjoRi q ! ^ 
pa so (seveda z Njoki himno in ob speRt 
predstavi artistov z ognjem) pripravili t U 
vrhunec letošnjega festivala - The Go! 'j'1'61'!
Velike Britanije. The Go! Team so nastopil'' 7

r~7 aradi visokih temperatur se je večji del pet- 
^-/kovega popoldanskega dogajanja pretežno 
odvijalo v baru na bazenu, tekmovanje v lacrossu 
pa je kljub pomanjkanju sence privabilo množi
co gledalcev. Največji mednarodni lacrosse tur
nir v Sloveniji sta odprli ekipi Ljubljana Dragons 
in Southampton Sabres, Cardiff Harlequini in 
avstrijska državna reprezentanca pa sta nato de
monstrirali vso hitrost in razburljivost tega manj

minut čez polnoč in na prizorišču posRrj-^. 
elektreno vzdušje, kije trajalo uro in p0j Jj21 
je trajal nastop letošnjih glasbenih zvezd °
po odzivih navdušenih obiskovalcev bodoGo! Team na čelu s pevko Ninjo še dolg0 
spominu. Nepozaben večer so zaključiR 
Kolektiv iz Bosne in Hercegovine, Rj s 
minut pred tretjo uro zjutraj odigrali. ge 
skladbo letošnjega festivala. Burja je na Za\ . 
pihnila vse upe, da bi se pester program ^ > ' 
še lahko nadaljeval. V So ■

]
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Kamnoseški Most z 
mucami
Poteka že sedmo leto klesanja kamna. Eni vztrajajo od samega začetka, drugi 
smo prišli pozneje. Ko pa so se nabirali tretji, je bilo potrebno sestaviti še eno sku
pino. Tako smo sedaj razporejeni v 1. in II. skupino kamnosekov.

XTa začetku so nas skozi svet oblikovanja 
IN kamna vodili različni mentorji. Vsak nam 
je dal del sebe, svoje znanje, svoje izkušnje. 
Obiskali smo tudi nekaj delavnic: delavnico v 
Pliskovici, Dragočajni in v Zagradu pri Škocjanu 
na Dolenjskem. Pravkar pa se odpravljamo na 
enotedensko delavnico na otok Brač, kjer poteka 
mednarodna kamnoseška šola.

Letos, ja, letos pa je naša Marinka predlaga
la, da bi delali muce. Muce takšne in drugačne: 
majhne, velike, suhe, debele .... Vsak po svojem 
okusu. Seveda, njej je lahko, saj je sama izklesa
la že tri velike muce. Ona lahko govori.
In nas je prepričala, da se preizkusimo z muca

mi. Ja, kako pa naj začnemo? »Marinkaaa, kako 
naj začnem glavo?« Ona prihiti, si malo ogleda 
kamen in začne tolči po špici, dokler se v ka

mnu ne pokaže oblika glave. »No, naprej pa tolči 
sama,« pravi Marinka in že hiti k naslednjemu, 
ki ima probleme z mačjimi uhlji. Zadevo si malo 
ogleda, razmisli in takoj reši problem. Pa spet 
vrat. Ja, vrat nam je bil vsem problem. Tiste go
spodične muce, ki imajo tanek vrat, so zelo ele
gantne, vzvišene, so pravi izziv. Marinka pa ne 
odneha. »Še malo stanjšaj vrat,« svetuje. Seveda 
ponižno ubogam. In... »Joooj, Marinkaaa, moji 
muci je odletela glava!« »Ma, kej s pej dejlla,« 
pravi, »urat bo Anže zaflikou, pej bo mejla muca 
verišco.«

Pa spet nesreča! »Marinkaaa, uho je odletelo!« 
zajavka naslednji. Ona pa oddrvi k njemu in ga 
potolaži, da to sploh ni problem, saj se uho lahko 
zalepi. No, pa je še nekajkrat odletela glava, pa 
spet uho, pa tačke niso bile dovolj lepe, pa oči 
moje muce so prevelike ....

Ja, kako hude pretrese smo doživljali vsi po 
vrsti, vemo samo mi. Le v kaj smo se podali?! 
Marinka pa je s skrbjo v očeh hitela od enega 
do drugega, pomagala, popravljala, potolažila je 
vsakega posebej.

Tako so naše muce skoraj oživele. Spregledale 
so, nagajivo se nastavljajo in nas izzivajo. Vsaka 
ima svoj izraz, svoj stil. Seveda, saj tudi prave 
muce niso vse enake.

Draga Marinka, vsi mi iz L skupine se ti za po
moč pri delu iz srca zahvaljujemo.

Tatjana Kobal

^ /zletniška kmetij

Ste kdaj pomislili, kam bi šli ob koncu tedna? Bi radi poskusili domačo hrano? Se bi 
radi naužili svežega zraka in sprehodili po neokrnjeni naravi? Če ste vsaj na eno 
vprašanje odgovorili pritrdilno, potem ste na pravi poti. In kam bi se podali?

T Zslikovito gorsko vasico Predmeja, ki leži 
V nad Vipavsko dolino in je od Ajdovščine 

oddaljena pičlih 13 km. Od tu imate prekrasen 
razgled po celi Dolini, Krasu tja do morja. 
Sprehajate se lahko po robu, koder pelje slo

venska transverzala, prehodite Pot po Dolu gor 
in dol, na kateri si lahko ogledajo vse značil
nosti in znamenitosti Predmeje, obiščete lahko 
Športni park v Tihi dolini in še in še.
Poleg, prenočišč, ki jih ponujajo v Jagrušeh - 

Predmeja 79, imate sedaj na voljo tudi gostinsko 
ponudbo na kmetiji Pr' Žipani.

Svoja vrata je odprla 3. aprila 2009. Ob dobri 
hrani in pijači so se gostje lahko zabavali pod 
šotorom ob zvokih ansambla Domižana do zgo
dnjih jutranjih ur.

In kje ta kmetija sploh je?
Kmetija Pr' Žipani leži v središču vasi 

Predmeja.
Je že zelo stara. Njena tradicija se prenaša iz 

roda v rod. V preteklosti so se ukvarjali z go
stinstvom, govedorejo in ovčjerejo. Bila je veli-
[

/, ' —

ka in vedno dobro obiskana. V času med obe
ma vojnama je bila domačija požgana. Ko so jo 
obnavljali, so se prostorske zmogljivosti zaradi 
gospodarske krize in obstoječe situacije precej 
zmanjšale, tako, da gostilne ni bilo več, ostala je 
kmetija, ki se je postopoma obnavljala, tako, da 
se njena dejavnost ni nikoli prekinila.

Čas, v katerem živimo, je pokazal, da lahko 
zopet zaživijo kot turistična - izletniška kmetija, 
saj v bližini ni nobene podobne ponudbe.

Leži tik ob glavni cesti, ki pelje iz Ajdovščine 
preko Predmeje na Col. Je na ravninskem delu, 
ob njej je veliko prostora za urejeno parkirišče, 
vrt, prostora za igranje in športno udejstvovanje.

V bližini imajo odlične terene za sankališča in 
tek na smučeh, poleti je tu izhodišče za gorsko 
kolesarjenje po senčnih gozdnih poteh, za poho
dništvo, saj pelje tu mimo slovenska transverzal
na pot po robu Gore, na Čaven in Golak.

Pr' Žipani vam bodo postregli z domačo hrano: 
polento s kislim mlekom, ocvirki, jajcem in ra- 
dičem ali pa z golažem, domačimi žlikrofi s pe
čenko ali golažem, enolončnicami, ob nedeljah 
z domačo govejo juho z rezanci in drugimi do
mačimi jedmi. Seveda imajo na razpolago tudi 
skutne in orehove štruklje, palačinke z domači
mi nadevi razne frtalje.

Kdaj lahko obiščete izletniško kmetijo Pr' 
Žipani?

Od ponedeljka do petka ste na kmetiji dobrodo
šli med 16.00 in 22.00 uro. Postregli vam bodo 
s hladnimi prigrizki - če pa ste večja skupina in 
se boste najavili vnaprej, lahko dobite tudi kaj 
toplega.

Ob koncih tedna odpirajo že za kosilo, ob 
11.00, zvečer pa boste v prijetnem prostoru pose
dali vse do 23.00, najraje pa vidijo, da se z njimi 
pogovorite po telefonu 05 3649 340.

Dobrodošli torej Pr' Žipani! sm

Ribiči v Podskali
Podskala Vipava, 13. junija 2009 - Idilično okolje izvira reke Vipave je letos go
stilo srečanje sladkovodnih ribičev, ki ga je organizirala ajdovska ribiška družina. 
Izjemno prijeten dan, ki ga je pospremilo tudi čudovito vreme, je okronal tudi bo
gat ulov.

T Tsako leto Ribiška družina Ajdovščina pri- 
V pravi srečanje svojih članov. Še toliko bolj 

pestro in veselo je letos bilo, ker so se jim pri
družili tudi člani nekaterih preostalih ribiških 
družin iz severne Primorske in celo člani družin

iz drugih koncev Slovenije.
Namen druženja je izmenjava izkušenj, spro

ščeno druženje, tekmovanje v ribolovu, pred
vsem pa povezovanje ljudi, ki jih veže skrb za 
okolje in naše vodotoke.

Ribiška družina Ajdovščina, ki je v letošnjem 
letu od Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano prejela tudi koncesijo za upravlja
nje z ribolovnim okolišem reke Vipave in vseh 
gojitvenih potokov, v katere vlaga v ribogojnici 
vzgojene mladice soške postrvi, seje izkazala za 
imenitnega gostitelja.

Tradicionalnemu srečanju s pestrim progra
mom, je uvodno noto podal predsednik ajdovske 
ribiške družine David Marc, kije v svojem poz
dravnem nagovoru poudaril pomen sladkovo
dnega ribištva, sodelovanja med ribiškimi dru
žinami in skrb za okolje.

Srečanje je popestrila tudi tekma v ribolovu. 
Spretni ribiči so ulovili nekaj deset rib, pred
vsem soške postrvi. Ulov je s svojo velikostjo 
okronala 57 - centimeterska postrv, ki jo je na 
vabo uspel zvabiti mojster ribolova, član RD 
Ajdovščina, Franko Furlan.

Srečanje, kije trajalo pozno v popoldne, je bilo 
nepozabno, tudi zahvaljujoč gostitelju -Gostišču 
Podskala, ki je za številne udeležence sponzo
riralo in pripravilo pogostitev v enkratnem am- 
bientu.

Polona Krušeč

Društvo 4 letni časi
Ajdovščina, 19. junija 2009 - Medgeneracijsko društvo 4 letni časi je pripravilo za
ključno srečanje in sicer za vse člane skupin starih ljudi za samopomoč, tako tistih 
skupin, ki delujejo v Domu starejših občanov Ajdovščina, kot tudi skupin, ki delu
jejo v domačem okolju. Zbralo se nas je okoli 90 članov in z zanimivi gosti skupaj
smo preživeli en prelep popoldan.

r~7sl začetek našega srečanja smo medse pova- 
X vhili gosta, Pavla Goljo, ki nam je na kratko 
predstavil slovensko Istro in vas Krkavče, od ko
der prihaja. Kot zanimivost smo izvedeli, da prav 
v Krkavčah pripravljajo sveto olje za maziljenje, 
ki ga uporabljajo v vseh cerkvah po Sloveniji. 
Nato nam je gospod Pavel pripovedoval svoje ži
vljenjske zgodbe. Govoril je tudi o pomenu sta
rega človeka v današnji sodobni družbi in nam 
postregel s številnimi zanimivimi življenjskimi 
mislimi in nauki. Njegovega zanimivega preda
vanja smo bili zelo veseli in obljubil je, da bo še 
prišel med nas.

Sledil je kulturni program, katerega rdeča nit 
so bile prečudovite pesmi Ive Čermelj. Gospa 
Iva je ena od 30 voditeljic skupin starih ljudi za 
samopomoč. Piše že 12 let in je svoja dela ob
javila v mnogih zbornikih in glasilih različnih 
društev in združenj po vsej Sloveniji. V kratkem

pričakujemo izid njene samostojne pesniške 
zbirke. Med branjem pesmi so zapele tudi pevke 
pevskega zbora voditeljic skupin.

Kot se družabnim srečanjem pritiče, smo tudi 
našega zaključili z glasbo in pesmijo. Medse 
smo povabili mladega harmonikaša Joškota 
Ferjančiča, ki nam je zaigral nekaj znanih pesmi, 
mi vsi pa smo mu pomagali s petjem.

Končali smo z dobrotami, ki smo jih voditeljice 
same pripravile. Za vas pa namesto zaključka za 
pokušino ena od Ivinih pesmi:

Naj cilj bi vedno bil pred mano, 

naj navdušuje lepota me narave, 

vedrina me prevzame, 

četudi gube selijo se v obraz,

• da le duša ostala bi brez brazd.
Klavdija Žnidar
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društva
Kako preživeti čase 
recesije?
V centre Karitas na Primorskem je prišla prva dobava hrane iz intervencijskih za
log v korist socialno ogroženih oseb. Karitas vipavske dekanije je že prejela mleko, 
sladkor, riž, testenine in moko.

Karitas je za pomoč otrokom Vipavske dekanije 
namenila za 2.300 evrov bonov in 1500 zvezkov. 
Ostalo pomoč smo zbrali sami, tudi s pomočjo 
solidarnosti med šolarji, ki so se vključili v ak
cijo Pokloni zvezek. Odzvale so se vse osnovne 
šole iz občin Ajdovščina in Vipava.

Tudi letos ste povabljeni po pomoč vsi, ki ste jo 
že doslej prejemali in se vaše socialno stanje ni 
spremenilo, še posebej pa povabljene tiste dru
žine in posamezniki, ki ste ostali brez rednih 
dohodkov zaradi stečajev podjetij ali izgube za
poslitve, kakor tudi upokojenci in zaposleni, ki 
prejemate premalo za dostojno preživetje.

Karitas pomaga ljudem v stiski tudi iz drugih 
virov, predvsem iz lastnih programov, kot so 
Namenska pomoč, Posvojitev na razdaljo, Klic 
dobrote, Nabirka nedelje Karitas, prispevkov po
sameznih darovalcev in tudi iz sredstev Fiho ter 
nabirk hrane po župnijah in v nekaterih trgovi
nah. Zaradi vsega navedenega, skrbnih načrtov 
in brezplačnega prostovoljnega dela sodelavcev 
Karitas nam uspeva, da so naša skladišča vedno 
sposobna ponuditi hrano družinam in posame
znikom v materialni stiski. Zavedati pa seje po
trebno, da je hrana le del potreb, večji problem 
nastaja pri plačilu položnic, ki so nujne za nor
malno življenje neke družine ali posameznika 
(elektrika, voda, stanovanje, šolanje otrok in po
dobno). Zato je dobrodošel tudi vsak denarni pri
spevek, saj vemo, da pri pripravi kosila in porabi 
elektrike lahko varčuješ, pri plačilu stanovanja 
in šolanja otrok pa težko.

Pri Karitas smo pripravili zgibanko Kako pre
živeti čase recesije? Namen zgibanke ni širjenje 
malodušja ali dajanje nasvetov, temveč sporočilo 
vsem prejemnikom pomoči, da pri Karitas lahko 
pomagamo po svojih zmožnostih, vendar to ne 
bo dovolj za dostojno preživetje. Vse, ki so izgu
bili delo ali se soočajo z drugimi materialnimi 
težavami, spodbujamo k ohranitvi dostojanstva 
in pokončnosti pri iskanju izhoda iz osebne sti
ske. V zgibanko smo zapisali tudi nekaj predlo
gov o stalni skrbi za izravnavo bilance prihod
kov in stroškov, o večni modrosti, da je v stiski 
dobro poprijeti za vsako delo ter nekaj izkušenj 
kako in kje prihraniti. Zavedamo se, da marsik
do, ki bo zgibanko bral, to že počne, so pa med 
našimi prejemniki pomoči, žal, tudi ljudje, ki so 
še vedno prepričani, da morajo zanje poskrbeti 
drugi.

Zato dobrodošli vsi, ki pomoč potrebujete in 
hvala vsem, ki darujete.

TRR Karitas vipavske dekanije, Ajdovščina, 
Vipavska cesta 11 - SI56 0475 1000 0867 279.

Jožica Ličen
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Kako preživeti 

čase

RECESIJE? 

Karitas
T)oleg tega je vlada RS slovenski Karitas na- 
X menila 500.000 evrov za nakup prehram
benih artiklov, ki jih je Mercator že dostavil v 
centre Karitas. Dobava hrane iz EU se izvaja že 
četrto leto. V centru Karitas v Ajdovščini, ki po
kriva področje občin Ajdovščina in Vipava, je to 
pomoč prejelo več kot 300 družin z 2.125 dru- 
%skimi člani.

Razdeljevanje hrane vlade RS pa se tokrat izva- 
^aPrvič, zato je to za sodelavce Karitas, prosto
voljce, ponovno veliko in odgovorno delo. Hrana 

EU in RS se deli na podlagi kriterijev za razde
ljevanje hrane, ki jih je potrdilo Ministrstvo za 
delo, družino in socialne zadeve, ob upoštevanju 
enotnega pravilnika Škofijske Karitas Koper. 
Na področju Primorske je 13 centrov Karitas. 
Za področje Vipavske dekanije je ta v nekdanji 
vojašnici v Šturjah. Vsak torek in četrtek je od 
16.30 do 18.30 ljudem na razpolago stalna eki
pa prostovoljk Karitas, ki opravi s prejemnikom 
pomoči pogovor, poskrbi za ustrezno dokumen
tacijo in da konkretno pomoč v hrani, higienskih 
pripomočkih, oblačilih, obutvi in drugih oseb
nih predmetih.

V izjemnih primerih pride v poštev finančna 
pomoč pri plačilu računov, ki so nujni za pre
živetje. V ta namen nam je finančna sredstva 
zagotovila tudi ajdovska občina. V teh dneh 
staršem osnovnošolskih otrok razdeljujemo tudi 
zvezke in ostale šolske potrebščine ter bone za 
nakup šolskih potrebščin v knjigarnah. Škofijska

I Papir na papir - 
recikliranje
Najpogostejša očitka današnji družbi sta gotovo neozaveščenost in neodgovor
nost do našega planeta. Vendar ste, dragi občani, dokazali prav nasprotno, ko 
ste zadnjo soboto v maju cel dan vztrajno vozili in prinašali skladovnice starega 
papirja pred naše skavtske prostore ob ajdovski občini.

'Vvašo pomočjo smo zbrali 7,5 tone 
starega papirja, ki smo ga odpeljali 

na recikliranje. Zbiralno akcijo stare
ga papirja smo skavti izvedli šele dru
go leto, vendar smo zagreti in želimo 

| to tradicijo ohraniti tudi prihodnja leta.
I Ugotovili smo namreč, da je to majhen 

korak za človeka, vendar velik za ekolo
gijo. Zahvaljujemo se vam za vaš trud in 
vašo pomoč in vas hkrati pozivamo, da se 
Udeležite tudi prihodnjih zbiralnih akcij.

Skavti skavtske skupine 
Ajdovščina - Sturje 1

Gašenje s helikopterji
Po programu Gasilske zveze Slovenije smo se prostovoljni gasilci iz PGD Col, 
Ajdovščina, Selo ,Vrhpolje, Vipava in Podnanos ,udeležili enodnevnega uspo
sabljanja v Cerkljah na Dolenjskem,kjer domuje letalska in helikopterska enota 
Slovenske voiske.

Okupaj z gasilci iz Šempetra, Nove Gorice, 
O Dornberka in Kostanjevice na Krasu smo 
se v Cerklje odpravili že zgodaj zjutraj. Po pri
hodu v vojašnico smo se namestili v čisto novi 
učilnici, kjer nam je svoje znanje in izkušnje o 
delu z helikopterji predstavil podpoveljnik ma
jor Branko Rek. Predvsem nas je zanimalo delo 
pri gašenju s pomočjo helikopterja in predvsem 
pravilno rokovanje z opremo, ki se pri tem upo
rablja. Piloti in tehniki na helikopterjih se stalno 
usposabljajo, tako za gašenje kot reševanje v go
rah in drugih nesrečah, zato je prav, da smo tudi 
gasilci seznanjeni s pravilnim pristopom okrog 
helikopterja.

V Slovenski vojski se za potrebe gašenja in 
reševanja uporabljata dve vrsti helikopterjev. 
BELL 412 je manjši helikopter, ki lahko sprejme

8 opremljenih gasilcev in lahko z vrečo zajame 
800 litrov vode, ter večji transportni Cougar, ki 
lahko sprejme 16 opremljenih gasilcev in 3000 
litrov vode. Oba smo lahko opazovali pri gašenju 
lansko leto na pobočju Kovka. Na koncu preda
vanja smo seveda pisali test, ki smo ga vsi uspe
šno zaključili. No, prišel je še najbolj zanimiv 
del usposabljanja, kjer smo tudi v praksi preiz
kusili svoje znanje. Vadili smo pravilen pristop k 
helikopterju, vstop vanj, pripenjanje vreče za ga
šenje in polnjenje 1 e- te. Za konec pa smo opra
vili še polet nad Cerkljami in tako zaključili zelo 
koristno in strokovno enodnevno usposabljanje. 
Bolj kot je gasilec operativec usposobljen, manj 
je možnosti, da pride do poškodb in nesreč pri 
našem prostovoljnem delu.

Kristjan Polanc, PGD Col

Most do izobrazbe - v 
Benetkah

Na Ljudski univerzi Ajdovščina smo v letošnjem šolskem letu izvajali program 
Usposabljanje za življenjsko uspešnost - Most do izobrazbe (UZU - Ml) s tremi 
skupinami udeležencev.

T /"saka skupina je obiskovala 120 urni pro- 
V gram, ki je bil sestavljen iz različnih vse

bin: osnov računalništva, angleškega in italijan
skega jezika, pisanjem prošenj in življenjepisa. 
Seznanili smo se tudi s komunikacijo in osno
vami Photoshopa. Kot'nadgradnjo predhodnih 
srečanj smo organizirali enodnevno ekskurzijo

v Benetke, z namenom spoznavanja kulture na
ših sosedov, orientacije v novem kraju in upora
be naučenih novih fraz iz italijanskega jezika.

Z ladjico smo se najprej odpeljali na otok 
Murano, kjer nas je vse navdušil mojster steklo- 
pihalec, ki je kar pred našimi očmi izdelal ste
kleno vazo in konjička. Ladjica nas je odložila 
na pomolu Markovega trga, kjer smo si ogledali 
Doževo palačo, Most vzdihljajev. Na Markovem 
trgu smo občudovali še zunanjost bazilike Sv. 
Marka, uro in prelepe stavbe, ki obdajajo trg. 
Skupaj smo se odpravili še do mosta Rialto, ki 
vodi preko kanala Grande.

Do odhoda ladjice nazaj smo šli vsak po svoje 
na raziskovanje in zapravljanje. Nekateri smo 
se povzpeli na zvonik Sv. Marka, drugi so se 
peljali z gondolo, tretji pa so samo popili kavo 
na trgu.

Zadovoljni in polni novih vtisov smo se zvečer 
vrnili domov.



društva
Priprave na 5. pohod 
NANOS- TRIGLAV
Območno združenje veteranov vojne za samostojno Slovenijo, ter pridruženih čla
nov za vrednote NOB občin Ajdovščina in Vipava, je med ostalimi nalogami v 
letnem načrtu dela za leto 2009 načrtovalo izvedbo petega spominskega pohoda 
na relaciji NANOS - TRIGLAV.

/'"'Mij pohoda je ohranjanje spominov na obdo- 
V^/bje 1941 -1945 in 1990 - 1991 leta.
Peti tradicionalni pohod bomo izvedli pod ge

slom;
»PO POTEH SPOMINOV IN OPOMINOV 
1941-1945, TER 1990 - 1991«.
Pohod bo izveden v terminu od ponedeljka 

06.07. - sobota 11.07.2009, z zaključkom na 
POKLJUKI, kjer se bomo pridružili vsem po
hodnikom iz Slovenije na tradicionalni priredi
tvi 24. spominskega pohoda združenja borcev 
za vrednote NOB, veteranov vojne za Slovenijo ( 
ZVVS in SEVER) in zveze slovenskih častnikov 
na Triglav v spomin pristopa prve partizanske 
patrulje na vrh naše domovine.

Letošnji pohod je že peti zapored in tako za nas 
jubilejni. Zato smo si pohodniki za peto obletni
co omislili svoj znak in vezeni našitek. Ravno 
tako smo tako kot se za obletnico spodobi izdelali 
svoj pohodniški prapor, katerega bomo razvili na 
štartu prvega dne pohoda, natančneje na našem 
primorskem očaku Nanosu.

Pohodnike bo tako kot vsako leto prej, vodil 
vodja pohoda in aktiven pripadnik SV vojaški 
gornik štabni Vodnik Valter Likar.

Pohod bomo s kratkim kulturnim programom 
pričeli v ponedeljek 06.07.2009 ob 06:00uri na 
vrhu Nanosa. Slavnostni govornik bo predse
dnik OZVVS Ajdovščina/Vipava g. Ivan Marc. 
Še prej nas bo naša vojska z vozili prepeljala iz
pred vojašnice v Vipavi ob 05:00uri, zato vljudno 
vabljeni vsi pohodniki kateri menite, da se nam 
lahko za kratek čas (morebiti do Abrama ali celo 
Predmeje) tudi pridružite in tako pospremite na 
naši dolgi poti, vendar si prevoz morate zagoto
viti sami.

Pot nas bo potem v prvem dnevu vodila mimo 
domačije pri Abramu - mimo Blažona- »Tar
mane«- v Belo - Višnje -Col - po robu na Kovk 
do tamkajšnje stare šole. Tu bo za nas poskrbela 
naša pohodnica Adrijana Furlan, ki nas bo pogo
stila s kosilom. Ko sem že pri nežnejšem spolu 
naj omenim, da so tako kot vsako leto z nami tudi

dve dekleti in sicer Adrijana iz Lokavca in Vesna 
Kodrič iz Predemeje. Takšno sestavo smo ohra
nili tudi naprej, saj je tudi partizanska patrulja 
ki je med ofenzivo prišla na vrh prišla z dvema 
dekletoma.

Pot nas po kosilu vodi skozi Otlico in Predmejo 
v Tiho Dolino v koreniki. Žal letos ne bomo pre
spali v Tihi Dolini, saj smo morali zaradi zasede
nosti v Tolminu (za nočenje) kjer je Metal Camp- 
party prisiljeni podaljšati cilj prvega dne. Le ta 
bo Na Mali Lažni.
Drugi dan!

Pot nas bo vodila iz Lažne na Lokve - Čepovan 
- Čepovanska vrat - Most na Soči - ob jezeru - 
Tolminska korita.

Tu bomo v prijetni koči zaužili kosilo in dobrote 
Tolminske kuhinje. Od tu naprej se nam pridruži 
vodja lovske družine in nas pospremi po dolini 
Tolminke mimo Javorce v planino v Pologu - 
koča pri Izviru Tolminke, kjer bomo prenočili.

Ves čas poti je z nami tudi spremljevalno vo
zilo z našim stalnim spremljevalcem stotnikom 
Vinkom Kovačem iz Lokavca, ki nas spremlja 
vseskozi do konca drugega dne.
Tretji dan!

Ker do koče pod Bogatinom ni več hudo daleč, 
nas naslednji dan pot popelje že v visokogorje. S 
seboj tako vlečemo vso kramo za več dni in kar 
bomo v nadaljevanju potrebovali. Zato bomo na 
pot odrinili okrog 08:00h.

Le ta nas popelje v kot pod meliščem gore ve
likega Mohavščka in se nato po poraščeni skalni 
plošči v tako imenovanih ključih v »mulatieri« 
vzpenja proti prelazu »Prehodci«!

Tu je svet položnejši in nas pripelje mimo bi
vših Italijanskih kasarn za Lepočami-Bogatinsko 
sedlo - Koča pod Bogatinom. Sledi kosilo pri 
gospodinji Anici in zgodaj popoldan premik do 
koče pri Triglavskih jezerih.

Pri Triglavskih jezerih se srečamo s skupino 
pohodnikov Ankaran - Triglav in s predsedni
kom ZVVS g. Janezom Pajerjem.
Četrti dan!

Skupaj s pohodniki Ankaran - Triglav v na
slednjem dnevu krenemo po dolini jezer čez 
Hribarice mimo (na veliko žalost porušene koče 
na Doliču) - do doma Planike.
Peti dan!

Peti dan se okrog ILOOure povzpnemo na vrh 
Triglava, kjer se z ostalimi pohodniki iz cele 
Slovenije ob 13:00uri dobimo na krajši proslavi 
in razvitju praporja. Sledi spust na Kredarico in 
pozneje okrog 15:00 uri mimohod vseh praporjev 
in slovesnost pred Triglavskim domom. Seveda 
bomo nadaljevali s tovariškim družabnim druže
njem še pozno v noč.
Sesti dan!

Ob 07:00uri se odpravimo proti Vodnikovemu 
domu in na Pokljuko na Osrednjo prireditev, kjer 
nas tako kot vsako leto pričaka več tisočera mno
žica obiskovalcev slavnostnega programa.

Vljudno vabljeni vsi na Pokljuko 11.07.2009 ob 
13 uri!!

Vodja pohoda Valter Likar

45 mladih za
priznanja MERI
V mesecu juniju je na Severnoprimorskem potekala prva vsesplošna MERI °dprav0 
ki se je zaključila danes, s srečnim prihodom do obeh ciljev (Čaven in Sveta Gora' 
Uspešno izvedena odprava je pogoj za pridobitev priznanja MERI - Mednarodne 
priznanje za mlade.

A 5 mladih iz Ljubljane, Kranja, Domžal, 
T-Slovenj Gradca, Železnikov, Jesenic in 
Ajdovščine se je v dveh tridnevnih sklopih (od 
6. do 8. junija in 24. do 26. junija) podalo na po
hod po trasi: Lovski dom Strmec -Col - Kovk 
- Čaven - Lijak - Sveta Gora in preizkušala svo
je znanje iz načrtovanja poti, orientacije, prve 
pomoči, postavljanja šotorov in kampiranja. 
Med odpravo so mladi spoznavali geografske in 
zgodovinske značilnosti območja, po katerem so 
hodili; na preizkušnji sta bili njihova vzdržljivost 
in skupinski duh.

Udeleženci so prehodili različno dolgo pot. 
Skupina, ki se je potegovala za osvojitev sre
brnega priznanja, se je izpred Lovskega doma 
Strmec z nahrbtniki na ramah na pot podala že v 
sredo zjutraj, na cilj na Sveto Goro pa prispela v 
petek popoldne. Dan za njimi so po isti trasi od
šli še udeleženci, ki imajo za cilj osvojiti brona
sto priznanje. Ti so odpravo zaključili na Čavnu, 
prav tako v petek popoldne. Mednarodno dolo
čena pravila programa zahtevajo, da za priznano 
odpravo na bronasti stopnji mladi prehodijo vsaj 
24 km, hoditi pa morajo dva dni in eno noč pre
živeti v naravi. Na srebrni stopnji je pogoj preho
jenih 48 km v treh dneh in z dvema nočitvama v

naravi. Seveda pa se morajo prej skozi celo go1 
sko leto teoretično in praktično pripravljaj na( 
podvig.

Zaradi velikega števila prijavljenih 
cev smo se odločili za izvedbo v dveh delih 
pomoč pa smo zaprosili Slovensko vojsR0 
odpravi pomaga s svojimi kadri in opremo t 
tudi sicer velik podpornik programa MljPl

Program MEPI v Sloveniji poznamo 0d 
1999, trenutno pa se izvaja na 40 irtstito -• 
predvsem v osnovnih in srednjih šolah m ^ 
na treh stopnjah (bronasta, srebrna, zlata) j f
dosego priznanja se mladi pod vodstvom i v
nih mentorjev izpopolnjujejo na štirih podr A 
neformalnega izobraževanja: prostovoljstv^CI 
ščinah, rekreativnem športu in odpravah 
programa so aktivno preživljanje prosteea" - '■ 
premagovanje osebnih izzivov in raz vij a • :
govornosti do drugih in do sebe. Častni J 
vitelj programa MEPI je predsednik R.epm,iai 
Slovenije dr. Danilo Turk, pri razvoju pro 11 < 
pa Društvu MEPI finančno pomagata po^^1) 
Ljubljanske mlekarne in GlaxoSmithKline

vodja razvoja v DruŠtZ^^f

1

Lutke na obisku
Vipava, 11. junija 2009 - Medobčinsko društvo prijateljev mladine Ajdovščin 
letos sodeluje z Lutkovnim gledališčem Ljubljana in podjetjem Slovenica živi' ^ ^ 
humanitarni akciji 'Lutke na obisku'. Namen akcije je približati lutkovne igrice 
otrokom, predvsem tistim, ki si takih predstav ne morejo pogosto ogledati vsef

rT~lako smo na ogled lutkovne predstave Jajce 
X v Kulturni dom v Vipavi povabili učence 

Centra za izobraževanje, rehabilitacijo in uspo
sabljanje in učence Osnovne šole Draga Bajca iz 
Vipave. V čudoviti predstavi smo od zastavlje
ne uganke do razkritja v napetem pričakovanju 
ugotavljali, katere živali začnejo svojo pot v

J w 1 ijl V lil

priporočamo tudi vam.
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šolska
Egiptovske nagrade 
za ajdovske učence
Ljubljana, 19. junija 2009 - V preteklem šolskem letu so na OŠ Danila Lokarja pri 
urah likovne vzgoje in v likovnih delavnicah pri podaljšanem bivanju ustvarjali na 
temo Egipt.
A entorici Vanesa Pev Stibilj in Anusa 
IVANeškovič sta izbrane izdelke poslali na
ravnost na naslov natečaj Ministrstva za kulturo 
v Egiptu.

Na natečaju 'Egypt in the eyes of the children 
of the World' vsako leto (od leta 1993) sodelujejo 
otroci s celega sveta, stari med 4 in 18 let, glavni 
namen tega natečaja pa je izražanje, kako otroci 
vidijo Egipt skozi svoje oči. Strokovna komisija 
je med več kot 5000 prispelimi deli z vsega sve
ta nagradila tudi deset likovnih del učencev OŠ 
Danila Lokarja Ajdovščina.

Nagrade so ajdovski osnovnošolci prejeli na 
veleposlaništvu Egipta v Ljubljani, izročila pa

sta jim jih veleposlanik, njegova ekscelenca 
Ahmed Farouk, in slovenski minister za šolstvo 
in šport dr. Igor Lukšič.

Ana Bolčina, Zdenko Šušmelj in Žan Pergar so 
prejeli zlate medalje, Rebeka Hvala, Jan Zgonik 
in Alan Krečič srebrne, Hana Čermelj Bavec, 
Lejla Čavka, Mia Radovič in Lucija Semič pa so 
prejele priznanja.

Osnovnošolci OŠ Danila Lokarja Ajdovščina 
so bili prvi otroci iz Slovenije, ki so se udele
žili egiptovskega likovnega natečaja. Pionirsko 
sodelovanje mladih umetnikov pa je botrovalo 
temu, da bodo odslej z razpisom seznanjene tudi 
ostale slovenske osnovne šole. AN

Raziskovalni biološki
tabor Budanje '09
Počitnice so že tu in to je tudi čas raznih zanimivih poletnih aktivnosti. Zveza za teh
nično kulturo Slovenije v sodelovanju z Zavodom RS za varstvo narave in Zavodom 
Rdeči apolon organizira letos že 15. biološko raziskovalni tabor na Primorskem. 
Letos bo v Budanjah. Udeležilo se ga bo več kot 30 učencev višjih razredov OS in 
srednješolcev z različnih koncev Slovenije.

'T'abor bo potekal od 6. do 11. julija, ude- 
J. leženci pa bodo nastanjeni v stavbi stare 

osnovne šole v Budanjah. Delo bo predvsem 
terensko in bo potekalo v skupinah, v kate
rih bodo predvidoma poleg mentorja še štirje 
udeleženci. Oblikovali bodo devet skupin, ki 
bodo proučevale naravne vrednote, geologijo, 
etnologijo in arheologijo, pa ptice, plazilce in 
dvoživke, netopirje, kačje pastirje, metulje in 
kobilice.

Vsaj en večer v tednu bodo pripravili pre
davanje za širšo javnost o naravoslovnih ali 
kulturnih posebnostih Budanj ali njihove širše 
okolice. Na zadnji dan pa bodo pripravili raz
stavo in glavne izsledke tabora predstavili kra
janom, staršem in medijem. Med raziskova
njem si bodo vzeli tudi čas za obisk kulturnih 
in naravnih znamenitosti v okolici (npr. rimsko 
obzidje v Ajdovščini, Otliško okno, ...).

S taborom želijo med drugim doseči v jav
nosti večjo ozaveščenost, predvsem pri ohra
njanju biotske raznovrstnosti, spoznavati kul
turno dediščino območja, kjer tabor poteka in 
prispevati k popestritvi dogajanja v kraju, mla
dim omogočiti koristno preživljanje prostega 
časa in, ne nazadnje, udeležencem pomagati, 
da se otresejo predsodkov do določenih živali.

Čeprav je tabor že skoraj poln, se kakšno me
sto še vedno najde.

Vodja tabora 
Irena Kodele Krasna

'Narava slika z 
najlepšimi barvami'
Družba Petrol je že devetnajstič razpisala likovni natečaj, tokrat na temo 'Narava 
slika z najlepšimi barvami'. Strokovna komisija je imela težko delo, saj je med več 
kot 3000 prispelimi deli lahko izbrala le sto del. Nagradila je šest kolekcij in pet
deset posameznikov.

iz podružnične šole v Podkraju. Ustvarjala sta 
pod mentorstvom Silve Karim.

Na slavnostni podelitvi v Tivolskem gradu v 
Ljubljani, so se otroci v sicer deževnem dnevu 
imenitno zabavali v dobro organiziranih, ekolo
ško naravnanih, likovnih, glasbenih in lutkovnih 
delavnicah.

»Če je vzgojitelj ali učitelj prizadeven in 
ustvarjalen, so ponavadi prizadevni in ustvarjal
ni tudi mladi ustvarjalci. Ko se v likovnih de
lih zrcalijo njihova osebna doživetja, izzvenijo 
radožive izpovedi kot labirint zavestnih in ne
zavestnih stanj v vsej svoji prvinskosti ter čutni 
in čustveni razživetosti. Govorimo, daje mentor 
opravil svoje poslanstvo ....« je v spremljevalni 
katalog zapisala članica strokovne komisije dr. 
Tonka Tancol.

Družba Petrol je otroke že letos povabila k so
delovanju na prihodnji, jubilejni, dvajseti natečaj
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T ^kategoriji predšolskih otrok sta si nagrado
V prislužila Žan Rupnik iz Otroškega vrtca 

Ajdovščina, enota Ribnik, in Anika Bajc iz od
delka vrtca na Colu. Nagrajene so bile tudi nju
ne mentorice Bojana Doljak, Ksenija Črnigoj, 
Renata Gruden in Silvana Kožman.

V kategoriji osnovnošolskih otrok sta bila na
grajena Gregor Kobal iz OŠ Col in Kristjan Bajc

Pohod treh generacij
Ob zaključku projekta Zdrava šola smo v Skriljah 22. maja 2009 organizirali po
hod treh generacij. Udeležili so se ga stari starši, starši in otroci.

T Tsdh udeležencev je bilo približno 120. Dan 
V smo pričeli s kratkim kulturnim progra

mom, ki so ga pripravili učenci z učiteljicami. 
Po kulturnem programu je gospa Kristina Rustja 
merila krvni tlak tistim udeležencem, ki so to že

leli. Približno ob devetih smo se odpravili proti 
Kamnjam, kjer je bil cilj našega pohoda. Pot je 
peljala skozi senčnat gozd, tla pa so bila prije
tno mehka in pravo nasprotje trdemu in vročemu 
asfaltu.

Pohodniki so med seboj kramljali in uživali v 
toplem vremenu. V Kamnjah pred šolo, smo po- 
malicali, nato pa nam je predstavnik turističnega 
društva iz Kamenj prijazno razkazal spominsko 
sobo o košnji na Mali gori. V nekdanji učilnici je 
tudi veliko starih predmetov in opreme, ki so jo 
nekoč uporabljali prebivalci vasi pod Čavnom. V 
Skrilje smo se vrnili čez dobri dve uri in sklenili, 
da tak pohod postane vsakoleten. Udeleženci po
hoda, so bili navdušeni in zadovoljni. Tudi šolski 
dan je bil prijaznejši, ker je bil malo bolj druga
čen in veliko prijetnejši.

Sprejem za uspešne
Ajdovščina, 22. junija 2009 - V Dvorani 1. slovenske vlade je bila slovesnost ob 
zaključku šolskega leta. Župan Marjan Poljšak je učencem iz šol ajdovske občine, 
ki so se odlikovali v obšolskih dejavnostih, podelil praktične nagrade (nahrbtnike), 
prav tako njihovim mentorjem in ravnateljem.
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mn J VIPAVA Čofotaje na Policah
Petek, 19. junija. Športni center Police, Ajdovščina - Edinstven objekt v naši dolin 
ki je v zadnjem času doživel mnogo posodobitev in dopolnitev, je na dnevu od p 
vrat predstavil svojo pestro ponudbo za prav vse generacije od blizu in da|e£j

NOVA podoba in 
presenetljivo NIZKE cene 

odličnih vipavskih 
vin!

I CiHi'd(mnny-Be!i Pinot

: vtijs

Cabernet Sauvigram
e 1

Dobro 
vam je 

tako blizu!

Minister za zdravje opozarja: 
Prekomerno pitje alkohola 

škoduje zdravju!

TJoletjc je pravi čas za čimveč aktivnosti na pro- 
_L stem, bogato izbiro pa vam zagotovo ponuja 
Zavod za šport, ki je pripravil dan odprtih vrat. Na 
njem so predstavili bogato ponudbo, predvsem so 
zdaj aktualni počitniški programi za otroke in mla
de; ponujajo plavalni tečaj, poletno športno šolo in 
nogometni kamp. Aktivnosti znotraj omenjenega so 
se že začele, pravijo, da so z udeležbo in potekom 
tako organizatorji, kot tudi otroci, izjemno zado

voljni. V njih je obilo razigranosti in pustolo u 1 
duha, ki ga seveda tovrstno okolje lahko por., HS C ”

Police ponujajo možnost igranja odbojke na ' '--a
z mivko, bazen je za kopanje odprt vsak dan od ^ t
do 19.00, tisti, ki imate radi posebno kopaln0 i
je, pa ste vabljeni na nočno kopanje ob iZ U t
oo nn -n nn ___ _______ m; aah nič (20.00 in 23.00, novost v ponudbi je tudi ko - 
upokojence, ko je bazen rezerviran prav— -

1 x Grande Punta Fun 
3 x bon za počitnice za 500 EUR 
6 x darilni paket VIPAVA 1894 d.d. www.vipaval894.si

Kartico za sodelovanje dobite v vseh trgovinah, kjer so 
v prodaji vina in penine vinske kleti Vipava 1894 d.d.

Vrhunsko v Budanjah
Budanje, 26. in 27. junija 2009 - V športnem parku na Ravnah so budanjski nogo
metni zanesenjaki pripravili že 7. letošnji turnir serije Bavariapivo zahod. V prej
šnjih letih so imeli organizatorji srečo z vremenom, letos pa je bilo kar nekaj dežja, 
kljub vsemu se si je turnir ogledalo veliko gledalcev.

T~) il je to eden najmočnejših turnirjev na 
X3 Primorskem. Nagradni sklad turnirja je zna
šal 1.060 evrov. Prijavilo seje 18 ekip, zato sojih 
razdelili v šest skupin. Napredovale so prvouvr- 
ščene ekipe in še dve drugi z največ točkami. Že 
kvalifikacijski boji v petek zvečer in v soboto po
poldne so postregli z dobrimi predstavami, saj so 
lahko gledalci videli na delu prvoligaške igralce 
velikega nogometa kot tudi specialiste za futsal.

Izločilne četrfinalne tekme so bile še bolj nape
te, rezultati praviloma tesni, napredovale pa so 
GP Škoro, (premagali so ekipo Gute), Vrhpoljci so 
se na začetku dobro upirali moštvu As Bau, potem 
pa popustili, v zadnjem četrtfinalu pa je Kavarna 
Ave odpisala Odpisane.

Iz prvega polfinala se je naprej uvrstilo Strešno 
kleparstvo Ručna iz Kobarida, drugi par (Kavarna

Ave - As Bau) pa je predstavljal finale pred fina
lom. Gledalci so uživali v izjemni predstavi, z ve
liko priložnostmi na obeh straneh. Na koncu se je 
s 3 : 1 veselila ekipa As Bau in tako prišla v finale.

Kavarna Ave, sestavljena iz nogometšev 
Primorja in Kisov (Emil Djukič, Sadmir in 
Asm ir Sukanovič, Alen Džuzdanovič, Peter in 
Erik Kalin, Andrej Vanceta, Bojan Likar), je nato 
osvojila 3. mesto, saj je bila uspešnejša v loteriji 
strelov s šestih metrov.

Tudi finale je bilo na začetku razburljivo, potem 
pa so vajeti v svoje roke prevzeli igralci As Bau in 
na koncu zasluženo zmagali.

Za najboljšega igralca so razglasili Sadmirja 
Sukanoviča (Kavarna Ave), za najboljšega vratar
ja Edisa Kukavico (As Bau), Gorazd Drobnič (As 
Bau) pa je bil s šestimi zadetki najboljši strelec.

RL

Mi trije smo najboljši par

NLB Naložbeni par

Izberite varen depozit, hkrati pa vaši 
naložbi privoščite tudi nekaj dinamike! 
Sestavite si svoj NLB Naložbeni par.

Na voljo imate dve možnosti vplačila svojih sredstev:
1. Del vašega enkratnega vplačila v NLB Naložbeni 

par vplačate v NLB Depozit z atraktivno obrestno 
mero ter del v katerikoli vzajemni sklad družbe 
NLB Skladi.

2. Del vašega enkratnega vplačila v NLB Naložbe ■ 
par vplačate \jNLB Depozit z atraktivno obrest 
mero ter del v življenjsko zavarovanje tn°
NLB Naložba Vita Mega ali v NLB Varčevar.- 
Vita Plus. Ja

Več informacij dobite pri komercialistih 
v najbližji NLB Poslovalnici ali na spletni strani 
www.nlb.si/nalozbeni-par.

NLB®

Opozorilo vlagateljem: Družba NLB Skladi, upravljanje premoženia, d o c., upravlja krovni sklad NLB Skladi in vzajemni sklad NLB Skladi - Globalni delniški sklad. Stontve trženja m prodaje investkijskih kuponov investicijskih skladov orv 
ta podlagi pooblastila družbe NLB Sklad tudi Nova Ljubljanska banka d.d., Ljubljana, in Banka Celje d d. Podrobnejši podatki in nformadje oinvestiotskh skladih so vsebovani v prospektih investicijskih skladov z vključenimi nravili, in,4?rav^ata...................... .. . ........... ................................ ------------------------------------------- u.A, “^Vtjanj

o letno m polletno poročilo investicijskega sklada. Izvlečki prospektov investicijskih skladov, prospekti investicijskih skladov z vključenimi pravili upravljanja, zadnja objavljena revidirana letna in polletna poročila mvestiojskih skladovter druga*^10 rev'dinano

o. Celje d.d., med rjihovim delovnim časom ter na spletni strani vwvw nlbskladi.si ktvestiojski skladi družbe NLB Skladi niso bančna storitev in ne prinašajo zajamčene ali garantirane donosnosti. Tako naložbe v investicijske sklade tudrnisotku.' 'n
5, sistem zajamčenh vlog, ki velja za vloge f izičnih oseb in malih pravnih oseb na transakojskih računih, hranilnih vlogah, denarnih depozitih in blagajniških zapisih oziroma potrdlih o depozitu, ki se glasijo na ime. zbranih pri bankah in hra i -Cerie v

■ ---------- 'nka, ki sklepa zavarovanje: NLB Vita, življenjska zavarovalnica d.d. Ljubljana NLB Naložba Vrta Mega m depozit in m vključena v sistem zajamčenih vlog NLB Naložba Vita Mega je naložbeno življenjsko zavarovanje, pri k?'r',Cah j .
en od gibanja vrednost enot premoženja vzajemnih skladov. Tveganje, da bi znesek izplačila naložbenega življenjskega zavarovanja lahko bil rvžji od zneska vplačila v naložbeno življenjsko zavarovanje prevzema zavarovalec 16 etone«celoti odvisen od gibanja vrednost enot premoženja vzajemnih skladov. Tveganje, da bi znesek izplačila naložbenega življenjskega zavarovanja lahko bil rvžji od zneska vplačila v naložbeno življenjsko zavarovanje prevzema zavarovalec NLBv*1 

zavarovalne vsos? Zavarovanje tržijo banke bančne mreže, ki nastopap kot zavarovalni posiedmki, ter za donose m izplačila ne jamčijo ^ ^ ^ *a‘zp*a<51o vsai ■



mnenja
Na svoji zemlji, svoj gospod! (2) Vse primorske bitke

z"

TAenar! Denar, sveta vladar! Državni 
-L/oziroma davkoplačevalski, to
rej naš! Bančni oziroma od komiten
tov - varčevalcev, torej naš! Vzajemni 

[■ in pokojninski skladi, torej spet naš! 
Certifikati v Kad-u, Sod-u, DZU-ju, še 
kako naši ‘so’ bili! In ta naš, vsaj v veli
ki meri, denar, daje nekaterim ogromno, 
neverjetno moč odločanja. Odločanja o 
naši usodi. Usodi podjetij, celih panog, 
celih regij. Dogaja se, da nas z ‘našim’ 
denarjem lahko posredno celo ‘uničijo’. 
Kot posameznika, kot podjetje, kot celo 
pokrajino. Bolj kot so ti centri neverje
tne finančne moči odtujeni in centrali
zirani, večja je verjetnost, da se bo to 
v resnici tudi zgodilo. Oziroma se je že 
zgodilo!
MURA ali MIP? Mura ali Tekstina? 

Le kdo in zakaj se je odločil, da drža
va zadrži lastništvo v ‘izgubaški’ Muri 
in proda delež v tedaj dobičkonosnem 
Mip-u. Ekonomske logike preprosto ni. 
Prodaš enkrat in nikoli več. In če pro
daš kokoš, ki polni proračun, le od kje 

dobil denar za ohranjanje ‘bolni
kov’, kot je Mura, pri življenju. Čudna 

logika. Še bolj čudna, pravzaprav ne
verjetna pa je odločitev, da se sedaj Mip 
pošlje v stečaj. Da so vrata tovarne z 
najsodobnejšo tehnologijo zaprta. Le 
zakaj država, oziroma državne banke,

preprosto niso spremenile dolgov v la
stniške deleže, še vedno pa bo ‘država’ 
pošiljala denar za plače v Muro? In za
kaj je mirno dopustila, da je ‘shirala’ 
naša Tekstina. Tiho, neopazno! Če se 
dobro spomnim, je nekoč dajala ‘kruh’ 
kar osemsto delavcem. Bog varuj, da bi 
sicer imel kaj proti simpatičnim in ve
dno gostoljubnim Prekmurcem. Vseeno 
pa, zakaj? Dvojna merila, politična 
moč, lobiji, nepoznavanje, odsotnost 
dolgoročne vizije? Še kaj drugega ah 
vsakega po malem?

Kakorkoli že. Spet smo pri denarju. 
In s tem pri moči odločanja. O danes, 
o jutri! Primorci te moči žal nimamo 
več! Izgubili oziroma ‘pobrali’ so nam 
odločanje o celotnem ‘denarnem toku’. 
Primorska burja je odpihnila vse tri 
banke in vse ostale finančne instituci
je. O Primorski se odloča v Ljubljani, 
v Mariboru, v Italiji, povsod, le na 
Primorskem ne! Tudi zato se vedno 
več Primork in Primorcev zavzema za 
ustanovitev močne in enotne Primorske 
pokrajine. Preprosto zato, da bi se del 
‘moči’ odločanja vrnil. S tem bi avto
matično nastal tudi nov ‘steber’ finanč
ne moči.

Ob predpostavki, da bi se proračun 
pokrajine oblikoval na podoben način, 
kot se sedaj oblikujejo občinski prora
čuni in ob minimalnem izhodišču 600 
€ na prebivalca letno, bi bil proračun 
enotne Primorske pokrajine ‘težak’ 190 
milijonov €. Z rastjo BDP, števila pre
bivalcev in izvirnih davčnih virih, pa 
bi se ob enakih ah celo manjših obre
menitvah gospodarstva in prebivalstva, 
lahko še povečal.

V pravkar sprejeti Viziji enotne 
Primorske smo se opredelili za tako or
ganizacijo in ustroj ‘uprave’ pokrajine, 
da za administracijo ne bi porabili več 
kot 10 % , za analize, študije, projekte 
in nadzor pa ne več kot 15 % proračuna 
pokrajine. Tako dobimo ‘zelo soliden’

vir financiranja za izvedbo ključnih ra
zvojnih projektov pokrajine v višini 140 
milijonov €. Nesporno je, da bi regiona
lizacija države močno pospešila razvoj 
vseh območij in države v celoti na način, 
da bi se obenem postopoma zmanjše
vale sedanje nedopustno velike razlike 
med osrednjo slovensko regijo in vsemi 
ostalimi deli države. Ne smemo namreč 
pozabiti, da so prav investicije multipli- 
kator blaginje. V sedanjih razmerah go
spodarske in finančne krize pa je to še 
toliko bolj pomembno. Investicije pove
čajo prihodke in povpraševanje v grad
beništvu in povezanih panogah, kjer se 
odprejo nova delovna mesta. Delovanje 
sproži za druge panoge dodatno pov
praševanje in dodatni prihodek ter 
posledično dodatne zaposlitve. Novo 
zaposleni povečajo kupno moč in pov
praševanje še v preostalih panogah, kjer 
se tudi povečajo prihodki, kar vzpod
budi novo povpraševanje, ... in požene 
pozitivno spiralo gospodarske rasti. In 
še najpomembnejše! Psihološki učinek 
na ljudi. Investicije so pričakovanje, so 
upanje, so napredek, pomenijo vero v 
lepši jutri. To pa je tisto, kar trenutno 
‘krvavo’ potrebujemo. Časopisi, radio, 
televizija! Odpri kar hočeš, ena sama 
kriza, stečaji, odpuščanja, kriminali
stične preiskave, tajkuni, črna kronika. 
Kje je optimizem, kje so dobre novice? 
Kje je ‘sproščena’ Slovenija?

Denar? Sveta vladar! Tudi Primorska 
ga nujno potrebuje! Potrebuje svoje ‘ste
bre’ finančne neodvisnosti. Proračun 
bodoče pokrajine bi bil zelo pomemben 
korak v to smer. Ne pa dovolj velik. 
Potrebno bo stakniti glave in potenci
ale skupaj ter se organizirati. Skrbno 
je potrebno pretehtati možnosti in se 
odločiti. Možnosti seveda so. Recimo 
Posojilnica in hranilnica Vipava s seda
njim ambicioznim in tudi že uspešnim 
vodstvom. Zakaj pa ne?

Aleksander Lemut

'V Te maram vojn. V vojnah umira- 
XNjo ljudje. Ste imeli kdaj kakšno 
smrtno nesrečo v svoji bližini ali, bog 
ne daj, v svoji družini? Ali veste, ko
likšna je bolečina po izgubi mladega 
življenja? Vojna je takšna bolečina, le 
da krat tisoč, deset tisoč, milijon krat!

Trenutno imamo na Primorskem 'od
prte' štiri fronte. Za nekatere je kriva 
politika in so dejansko posledica ne
razčiščenih odnosov v preteklosti.

Kraška fronta. Ker je fašizem ostal 
živ, je nujno povzročil tudi antifa
šizem. Slaba državniška politika na 
obeh straneh utegne privesti do so
vraštva med dvema narodoma. Se kdo 
od odgovornih zaveda kako je živeti v 
Bosni ali v Severni Irski?

Fronta NAŠ TITO. V demokraciji je 
dovoljeno vse, kar ni z zakonom pre
povedano. Bitki na Sabotinu lahko re
čemo tudi bitka za oslovo senco. Edini 
rezultat tega spopada je nekaj buška- 
stih glav in mnogo nepotrebnega so
vraštva. Politika bi morala že zdavnaj 
povedati, kaj je bilo v bližnji preteklo
sti prav in kaj narobe. Seveda je prvi 
pogoj, da vsaka stran govori le o sebi.

Tam nekje na Pivškem so lani kot ne
kakšno turistično ponudbo uprizorili 
bitko iz prve svetovne vojne. Se pravi: 
Slovenci so se oblekli v tuje uniforme

in se borili za tuje interese, na naši ze
mlji, kot takrat. Moj stari stric se je s 
soške fronte vrnil brez noge. Stari oče 
se je vrnil iz ruskega ujetništva jeti
čen in je dolga leta 'umiral na obroke'. 
Nekaj hiš naprej od naše se oče s fronte 
ni več vrnil. Ker mu je žena umrla za 
špansko gripo, so otroci ostali sirote. 
Sloveniji je pa takrat umrla Primorska 
.... Ker sem po poklicu le kovinostru
gar, bi rad postavil sociologom eno 
vprašanje: ali si predstavljate, da bi se 
Italijani, za turistično ponudbo, tam 
nekje pri Vidmu preoblačili v parti
zanske, zavezniške in nemške unifor
me in uprizarjali končne bitke druge 
svetovne vojne? Vrhpoljska bitka. V 
svetem pismu piše: »In meče bodo 
prekovali v pluge.« Toda ne Vrhpoljci! 
Zadnje dni se zdi, kot da so vse pluge 
prekovali v meče. Takšno marljivost, 
in enotnost, pri več kot enoletnih pri
pravah za uprizoritev Teodozijeve bit
ke, ne bi našel nikjer na svetu. Sami 
so izdelali starodavne rekvizite ter 
skrojili obleke rimljanskih vojščakov. 
'Kapo dol', bi človek rekel na vso to 
njihovo prizadevnost. Vendar bi pa 
rad dodal tudi svoj pogled na vse to.

Vse nacionalne ideologije se na
pajajo na čustveno oživljenih mitih. 
Tako se je tudi fašizem napajal na 
krilih rimskega imperija. Ne dvomim, 
da bodo tudi takšne dogodke, kot je 
Teodozijeva bitka pri vasi Vrhpolje 
(seveda, če bi postali običajna turi
stična ponudba) obrnili sebi v prid. 
Nesmiselno se mi zdi oživljanje do
godkov, ki so se povsem slučajno do
godili na naših tleh in nimajo z našo 
samobitnostjo nobene zveze. Vedeti 
je treba, da smo Slovenci večino za 
naš narod usodnih napak naredili iz 
naivnosti in kratkovidnosti, in vsako
krat je bila Slovenija za kakšen 'meter' 
manjša.

Marijan Božič

Blatenje z dokazi

Marjan Poljšak, (pre)dolgoletni žu
pan občine Ajdovščina, ocenjuje po več 
kot mesecu dni moj uvodnik z dne 29. 
maja 2009 (Latnik - Izolirani Ajdovci) 
kot blatenje brez dokazovanja.
Najprej - uvodnik ne sme biti suho

parno branje opremljeno s procenti 
in naštevanji - je predstavitev mnenj 
in osebnih stališč. Če župan meni, da 
ga moja mnenja blatijo, obžalujem, a 
hkrati pravim, da je to njegova stvar, 
kar zadeva dokaze za trditve iz uvo
dnika, pa pojdimo po vrsti.

Evropske zastave. Brez spreneveda
nja o nekih navodilih občinski upravi, 
kdaj naj se zastave obešajo in kdaj ne 
- dokler boste župan, zastav ne bo. Ne 
bo jih zaradi, kot pravite, vaše nena
klonjenosti EU in svetovnemu kapita
lizmu. Dobro namreč veste, da Uredba

o uporabi zastave in himne EU v RS 
nikomur, razen državnim organom, ne 
nalaga izobešanja, pač pa pravi o tem, 
da se zastave LAHKO izobesijo. Torej, 
evropske zastave bi lahko visele vsa
kič, ko visijo državne ali občinske, pa 
ne visijo. To je dejstvo, zadnjič doka
zano prejšnji teden, na 'kandelabrih' ob 
dnevu Državnosti.

Nadalje - o dokazanih odhodih pod
jetij v sosednjo občino, o univerzi, ki 
jo v Ajdovščini v naslednjih treh letih 
100 % ne bo in o komunalnih prispev
kih (lani smo jih podjetniki plačali za 
dobrih 250.000,00 €), lahko razpreda
mo, kadar hočemo.

O tem, da zastave ne pripeljejo evrop
skih sredstev, pač pa prodorni projekti 
in trdo delo, vem tudi sam, zato moram 
na tem mestu takoj z dokazi na plan!

Na vprašanje svetnika Josipa Trohe 
(SDS) aprila 2009 glede evropskih 
sredstev, ki jih je občina Ajdovščina 
prejela od leta 2000 do 2008, odgo
varjate s tabelo, iz katere je razvidno, 
da je občina v tem obdobju - obdobju 
vašega mandata, prejela 5.031.341,94€. 
Gre za javne podatke, s katerimi ste 
postregli vsem svetnikom in na svoji 
spletni strani www.ajdovscina.si ob
čankam in občanom. Ampak, sedaj 
pa v podrobnosti - v tabeli so zajeta 
vsa sredstva; državna in evropska. 
Le - ta se ponavadi delijo v razmerju 
1: 1, tako daje teh sredstev iz Evrope 
pol manj, cca 2,5 mio. V povprečju na 
leto 312.500,00 €. Ta znesek predsta

vlja npr. 2,06 % lanskih občinskih 
prihodkov (15.182.726,00 €). Dva cela 
nič šest procenta. Ob tem še dve vpra
šanji - zakaj niste svetniku na jasno 
vprašanje o evropskem deležu jasno 
odgovorili, pač pa pridodali evrop
skim sredstvom še deleže države? 
Drugo vprašanje - zakaj v svojem od
govoru na moj uvodnik pravite, citiram 
»Ajdovska občina je gotovo ena najbolj 
uspešnih pri pridobivanju sredstev EU 
v Sloveniji, saj je v 8 letih poleg sred
stev proračuna RS pridobila več kot 8 
milj EUR sredstev EU,« če je pa iz ra
čunovodskih bilanc, tabele, jasno moč 
razbrati, da je bilo teh sredstev trikrat 
manj - v osmih letih 2,5 milj EUR? 
Si lahko župan tako debelo izmišlja, da 
ne rečem, laže?

Bilance vaš odgovor na moj uvodnik 
obrnejo na glavo. Ni Tripkovič tisti, 
ki lažno obtožuje, in ki ne more na
vajati dokazov, ker da jih ni in da so 
dejstva ravno obratna. Pač pa vi, go
spod Poljšak, zavajate, ko trdite, da ste 
eden uspešnejših pri črpanju evrop
skih sredstev in še da vam je pri tem 
kot evroskeptiku hudo?!? Ko govorite 
o strateških miljenih, preprosto na
tolcujete. Povprečna letna realizacija 
pridobljenih evropskih sredstev zna
ša v vašem mandatu 312.500,00 € in 
pika. Je to dovolj, zadosti, premalo ali 
preveč? Po mojem mnenju - odločno 
premalo'- pa naj gre za blatenje ali ne! 
Ostajam pri svojih izjavah! V glavnem 
vse naredimo sami!

Nadalje. O bodočih evropskih sred
stvih in zadevah, ki »so v teku« sam 
izrecno v uvodniku nisem govoril. 
Prav pohvalno je, da jih kot odgovor na 
nepostavljeno vprašanje naštejete sami

- iskreno bom vesel, če bodo realizai- 
rana. Smo namreč v krepkem zaostan
ku za nazaj. Upam tudi, da imajo raz
glašene bodoče pridobitve (Mladinski 
center, vodarna, obrtna cona) potrebna 
gradbena dovoljenja in urejeno doku
mentacijo ter razpisno proceduro, sicer 
bodo zopet padale globe in kazni in 
revizije. In rebalansi rebalansov. Kot 
rečeno - o bodočih pridobitvah bomo 
lahko poročali po izvedbi le - teh in 
iz uradnih bilanc. Zaključni račun 
Občine Ajdovščina za leto 2009 bo 
marca 2010 merodajno čtivo. Zaenkrat, 
na polovici leta, letošnjemu letu kaže 
slabo. To veva oba!

Mimogrede — v odgovoru na uvo
dnik tudi navajate citiram »nova vo
darna Hubelj in obnova vodovodov v 
vrednosti 6 milj EUR od tega 84 % 
sredstev EU« nas navede, da bomo 
dobili iz Evrope 5.040.000,00 €. V 
vašem gradivu za novinarje, ki ste ga 
razdelili ob slavnostnem podpisu po
godbe, navajate delež evopskih kohe
zijskih skladov v višini 39,17 % bruto 
vrednosti, kar predstavlja dobra dva 
miljona. S tem podatkom ste postregli 
tudi Občinskemu svetu. Župan, tako 
obnašanje je neresno! Občankam in 
občanom govorite o petih miljonih, no
vinarjem in politikom pa dva miljona. 
Kar nekaj! Bo še kdo rekel, da lažete ... 
In se bo zopet kdo vprašal, če mora po
litik, ki ga dobijo na laži, pač odstopiti.

Nadalje. O predstavniku vlade RS, ki 
ga ni bilo na občinsko proslavo - dej
stva in dokazi - na občinskem plakatu 
je bil najavljen predstavnik vlade, v 
dvorani ga ni bilo. Prav to sem napisal. 
Ob vseh stikih in političnih prijateljih, 
ki da jih imate, me res čudi, zakaj pi

šete na plakat nekaj, česar potem ni?! 
Kar organizator napiše na plakat, pač 
mora držati. Sam o ozadju ne vem nič, 
ker me ni bilo zraven.

Vem pa, da ste v zaključku, v katerem 
opišete moje prijatelje iz Ljubljane, ki 
»podpirajo prodor svetovnega kapi
tala v Slovenijo ter utrditev kapitali
stičnega sistema pri nas«, ki da so me 
nekako najeli oz. podprli, ustrelili pr
vovrstnega kozla. Vsi moji prijatelji iz 
Ljubljane so normalni ljudje. Preredko, 
a prav rad jih vidim. Pogovarjamo se 
o ženah in ženskah, otrocih, nogome
tu, vipavskem vinu, počitnicah, služ
bah, skupnih prijateljih in ko zmanjka 
normalnih tem, tudi o politiki. A sam 
tedaj najraje preusmerim pogovor dru
gam - moje ljubljanske prijatelje sem 
namreč večinoma pridobil med študi
jem, ravno takrat, ko ste bili poslanec 
v Državnem zboru. Resnično, že od 
takrat se vedno hecajo na vaš račun in 
me kot občana malce zbadajo - morda 
tako utrjujejo svetovni kapitalistični 
sistem in amerikanizirajo Ljubljano ?!? 
Dejmo no, dejmo....

Kakorkoli že - evropske zastave 
bodo visele v Ajdovščini od novembra 
2010 naprej. Pod evropsko usmerjenim 
županom ali županjo. Hočete dokaz? 
Še enkrat primerjajte resnične podatke 
in vaše izjave! Volilke in volilci so jih 
ravnokar!

Mitja Tripkovič, sociolog analitik
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Bučke - Cucurita pepo, L.

Klimatski pogoji
Bučke spadajo v družino Cucurbitaceae. Je 

enoletna rastlina. Uspeva v temperaturno ugo
dnih klimatskih pogojih in na površinah, ki 
so zaščitene od vetra. Bučke dobro uspevajo v 
vseh sredozemskih deželah.Zahtevajo bogata 
tla s humusom in fino mrvičasto strukturo. Tla 
morajo biti dobro odcedna, na težjih tleh bučke 
gojimo na predhodno pripravljenih in dvignje
nih gredicah. Bučke razvijejo korenine do 50 
cm globine.
Gnojenje
Pri pripravi zemljišča je priporočljivo, posebno 
na tleh, kjer primanjkuje humusa,40 - 50 cm 
globoko zaorali star in predelan hlevski gnoj 
(okvirno 30 - 40 t/ha).Predhodno je priporo
čljivo opraviti analizo tal, tako da dodamo ob 
sajenju v mineralni obliki še preostala, manjka
joča hranila.Orientacijsko, ob zgoraj dodani or
ganski masi, dodamo še 150 kg/ha fosforja, 170 
kg/ha kalija in 110 kg/ha dušika (amonijev sul
fat). Rastline imajo v ugodnih pedoklimatskih 
pogojih izredno ugodno vegetativno rast in tudi 
visok pridelek, tako da se pri uporabi dušičnih 
gnojil priporoča uporabo formulacij gnojil, v 
katerih se dušik postopoma sprošča v daljšem 
razdobju (vsaj tri mesece). Le v tleh bogatih s 
hranili za rast in razvoj rastlin bomo lahko do
segali zdrave in visoke pridelke.
Kolobar
Priporoča se vsaj triletni kolobar, kar pomeni, 
da se bučk lahko gojimo na isti površini vsako 
tretje leto. Tako se izognemo boleznim in ško
dljivcem, ki se, če ne upoštevamo kolobarja ozi
roma vrstenja vrtnin, pogosteje pojavljajo. Na 
srečo je v zadnjih letih na trgu vedno več kul- 
tivarjev, ki so odpornejši na oidij in na virusna 
obolenja.
Dobri sosedje
Na gredicah jo lahko gojimo z drugimi zele
njavnimi vrstami, kot so solata, rdeče mesečne 
redkvice, redkev, špinača.
Seme in sajenje
V 100 g semena je približno 600 - 800 semen, 
1 1 semena pa tehta približno 400 - 500 g. Seme 
običajno sejemo direktno v stiroporaste plošče 
(lahko so tudi plastični zabojčki) s 40 luknjami, 
ki jih predhodno napolnimo z dobrim, s hrani
li bogatim substratom. Zaradi večje garancije, 
da nam bo vsako seme vzklilo, ga predhodno 
lahko nakalimo, tako da ga položimo med sloje 
papirnate brisače. Papirnate brisače večkrat na
vlažimo. V toplih razmerah nam kalček izredno 
hitro pokuka iz semena (v 2 - 3 dneh) in tako 
nakaljeno seme položimo v stiroporaste plošče 
(eno nakaljeno seme) v lonček na 2 - 3 cm glo
boko. Stiroporaste plošče običajno prekrijemo 
s perlitom ter rahlo stisnemo, da kalček hitre
je vzpostavi stik s substratom. Redno skrbimo 
za namakanje stiroporastih plošč in za ustrezno 
temperaturo (20 - 22 st. C). Mlade rastlinice 
vzniknejo v 8 - 10 dneh po setvi. Sejemo v mar
cu za pridelavo v plastenjakih. Na stalno mesto 
jih nato sadimo, ko nam sadike razvijejo dober 
koreninski sistem in 3 - 4 prave liste, to je 40 - 
43 dni po setvi. V naslednjih setvah, med letom,

ko imamo ugodnejše temperaturne razmere, pa 
sadike lahko vzgojimo bistveno v krajšem času 
(v 30 dneh). Sadimo na medvrstne razdalje: 
100 - 120 cm (med vrstami) x 50 cm (v vrsti). 
V primeru, da imamo težja tla, si predhodno s 
strojnim priključkom (gredičarjem), ustvari
mo gredice, ki jih opremimo s kapljično cevjo 
in prekrijemo s črno folijo.V takih gredicah se, 
posebno težja tla, veliko hitreje segrejejo, tako 
zadržujejo toploto. Sadike imajo v tako pripra
vljenih gredicah bistveno boljše pogoje za rast 
in razvoj, ker so tla tudi bolj zračna odcedna in 
topla.
Namakanje
Namakanje/ je pomemben ukrep v pridelavi 
plodovk nasploh, ker rastline za uspešno rast in 
razvoj potrebujejo vodo in hranilne snovi preko 
cele vegetacije. Praviloma vse zelenjadnice na
makamo v dopoldanskem času. Takrat namreč 
rastline optimalno koristijo vodo in hranilne 
snovi za rast in razvoj v vseh vegetativnih fazah. 
Posebno pomembno je to v poletnem obdobju, 
ker so popoldan listi pregreti, in lahko naredi
mo več škode, če namakamo v takih razmerah. 
Posebno pozornost moramo posvetiti namaka
nju rastlin takoj po sajenju, da ublažimo pre- 
saditveni šok. V nadaljnji vegetaciji, posebno 
v poletnih mescih, pa vzdržujemo vlago v tleh 
v 25 - 35 cm globine. Zato so tehnologije, kjer 
namakamo s kapljičnim sistemom (T - tape) to
liko bolj uspešne, ker so bolj racionalne glede 
porabe vode in dejansko namočijo tla v obmo
čju korenin, kar je pomembno za dober sprejem 
hranil preko koreninskega sistema. Za dosega
nje zgodnosti pridelkov lahko gojimo bučke v 
nizkih tunelih, tako da na gredicah posajene 
sadike prekrijemo še s polietilensko folijo, ki jo 
položimo na predhodno postavljene plastificira- 
ne loke, jo dobro napnemo po celi dolžini in jo 
pri straneh zadelamo v tla. Tak način pridelave 
je v naših razmerah najboljši za doseganje zgo
dnjega pridelka.

Oskrba nasada med vegetacijo
V primeru tehnologije pridelave na dvignjenih 
grediceh, prekritih s črno folijo, se oskrba tal 
bistveno zmanjša. Če pa sadimo na nepokrita 
tla je potrebno medvrstni prostor večkrat kulti
virat, rahljat v globino, na težjih tleh tudi krtičit, 
da vzdržujemo čista, dobro strukturna in dobro 
zračna tla tudi v globino. V primeru močno 
zapleveljenih tal je potrebno predhodno (pred 
sajenjem) tla tretirati z ustreznimi herbicidi 
(integrirana pridelava), da razplevelimonjivsko 
površino.
Pobiranje pridelka
Iz nizkih tunelov pričnemo s pobiranjem pridel
kov konec maja, junija in julija. Pobiramo dva 
meseca. Odvisno od zahtev na trgu pobiramo 
običajno plodove, ko dosežejo 1/3 - 14 razvoja 
ploda, to je približno 20 - 22 cm. Plodove odre
žemo z nožem in jih zlagamo v kartonaste ali 
plastične zabojčke. V zadnjem času je na trgu 
večje povpraševanje po temno zelenih bučkah. 
Pobiramo pa lahko bučke tudi v zgodnejši fazi 
razvoja, skupaj s formiranim cvetom. V tem pri

meru pripravimo bučke tako, da paniramo plod 
s cvetom, jih pocvremo in jih uporabimo kot pri
logo ali dekoracijo jedi. Sicer je bilo, posebno 
naše obalno območje znano po pridelavi svetlo 
zelenih bučk (kultivarji: Opal Fl, Greisini Fl). 
Kultivarji, ki so primerni za pridelavo temno ze
lenih bučk, pa so naslednji: Cigal Fl, Tosca Fl, 
Cora Fl, Tatiana Fl, Katia Fl. Sicer poznamo 
številne vrste bučk, katerih lastnosti so pogo
jene s karakteristikami območij pridelave in z 
zahtevami na lokalnih trgih. Bučka 'Tondo chi- 
aro di Nizza' je na primer okrogla svetlo zelena 
bučka, ki jo lahko uporabimo za pripravo jedi

v dekorativne namene ali pa jih polnemo z raz
ličnimi nadevi. Obstajajo pa še okrogle temno 
zelene in rumene bučke. Zelo pester je namreč 
izbor bučk tako po barvi kot po obliki.
Pridelki
Pridelki se gibljejo med 20 in 40 ton/ha, odvisno 
od optimalnih pogojev za pridelavo v nasadu.
Shranjevanje

Ustrezni pogoji za shranjevanje v hladilnicah 
so 7 - 10 o C, relativna zračna vlaga 85 - 95 %. 
Tako plodove lahko shranjujemo za 10 - 20 dni.
Bolezni

Oidij, peronospora.
Škodljivci

Zelena breskova uš, sovke.
Buče z oranžnim mesom (Cucurbita 
maxima)
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KULTURNI DOM 
NOVA GORICA

Četrtek, 2. julij 2009, ob 17. uri. Velika dvorana
Kulturnega doma Nova Gorica
Zaključni koncert udeležencev poletne šole
13. mednarodno srečanje saksofonistov - festival

Četrtek, 2. julij 2009, ob 21. uri, Grad Kromberk. Nova
Gorica
Marcus VVeiss (CH) & Arno Bornkamp (NL)
Gost koncerta: Matjaž Drevenšek
Koncert mentorjev poletne šole saksofona
13. mednarodno srečanje saksofonistov - festival

Petek. 3. julij 2009. ob 21.30. Bevkov tra. Nova Gorica 
Danski pihalni orkester
13. mednarodno srečanje saksofonistov - festival

Sobota. 4. julij 2009. (ura naknadno), velika dvorana 
Kulturnega doma Nova Gorica

žnim mesom, ki so izrednega okusa in lahko] 
njih ustvarjamo številne jedi. Te buče so i zredi 
bogate z antokiani, imajo visoko vsebnost A' 
lamina, E vitamina in mineralov (železo kal 
magnezij). Prav tako so okusna semena teh b 
iz katerih pridelujemo dobro bučno olje 

Sadimo jih pa na večje medvrstne razdd 
(150 - 200 cm x 80 - 100 cm), ker razvijej0 ^ 
vreže in bogato listno maso.

Namakanje teh buč je pomembno predvs^' 
v poletnih, sušnih mescih. Primerno je j, g 
no namakanje. V pridelavi teh buč je p0tre|)j 
pinciranje vrež, če hočemo dosegati več' 1 
plodov. V tem primeru pustimo le 2 - 3 pj0(jf 
na rastlini. Glavno vrežo pinciramo p0 4 
ranem pravem listu, tako da pospešimo \ 
2-4 stranskih vrež. Na stranskih vrežah s fb 
mirajo plodovi in za vsakim plodom §e • -
mo vrežo tako, da pustimo za plodom ge 7 
Kultivarji teh buč pa so naslednji- 5 

'Marina di Chioggia', ki formira velik 
glo - ploščate zelene plodove z močno J 
no površino. Meso buče pa je izrazito or* 
barve, sladko in izredno primerno za r> 
v kulinariki. Upor3;

'Lunga di Napoli' pa je buča cilindrične 0khJ 
ki se na vrhu zaključuje v nekoliko h n -I 
obliko. Ima rumeno - oranžno meso. 3 j:

'Butternut' formira plodove cilindrične k 'V 
Meso je izrednega okusa in kvalitete TV • 
105 - 111 dneh in se lahko dolgo lahko sh 02011 

Iz kvalitetnega mesa muškatnih buč l 1 
pravljamo okusne kremne juhe, ki jih n ° ^ 
kar v izdolbeni in oprani buči, okusne '
reje, njoke, nadeve za raviole, popečene ^ ' 
ci, tudi okusne zavitke in pite, ....

Obstaja pa še veliko zanimivih jap0ll u- 
livarjev, ki imajo lahko zelo okusno m ^ ^ 

Te buče lahko shranjujemo v suhih ° 
pri 10 - 13 o C in relativni zračni vlaJ^SSi 
%. V takih razmerah jih lahko shranjujem^ ll 
za Z _ o mescev.

KG Z S Zs4 p^Qjj | 
Jona Bolčič, -fZSS f£0r.

Koncert finalistov 5. mednarodnega 
saksofonistov v Sloveniji 
1. kategorija
13. mednarodno srečanje saksofonistov - festjv |

Sobota. 4. julij 2009. ob 21.30. Bevkov trg 

Latino večer
La Gubana

13. mednarodno srečanje saksofonistov - f6stjv |

Nedelja, 5. julij 2009, (uro naknadno), '--_[j|i ,
Kulturnega doma Nova Gorim ' S^arsB*
Koncert finalistov 5. mednarodnega t . 
saksofonistov v Sloveniji S ^
2. kategorija
13. mednarodno srečanje saksofonistov - festr

ovan

Petek. 17, julij 2009. oh ?t uri 
Kromberk
Mia Žnidarič s skupino 
V sodelovanju z Imago Sloveniae

Amfite

Obisk koncertov je brezplačen.
V primeru slabega vremena so koncerti ■ 
Kulturnega doma Nova Gorica.

mfml

odTo rka^oneSefti
med 11.00 in>23.0C'-‘a

E Ž '
gostinstvo Krese vic, vas vabi * v Gostilnojf>pdslJ 

' ' - v Vipavi!
Vj idilicnemibkolju živičaTeke Vipave z«T* 

vas pripravijafo Imancne dol5p|
Vabij®ln^kpsild|n^mdlic|p^d izbira pa naj bes 

tudrobt^takg najrazličnejših priložnostih
krsti, poroke,.*.)!

Rezervacij© in ostale informacije: 05-:3'66-53-5
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Rešitve križank pošljite v kuvertah do 31. julija 2009 
na naslov Nova Nova d.o.o., Goriška cesta 64, 5270 

Ajdovščina.
Med izžrebance bomo izžrebali tri flaškone vina iz 

vipavske kleti ter
tri steklenice vrhunska vina iz Vinoteke Vipava

Nagrajenci iz prejšnje številke:
1. nagrada, flaškon vina: Ana Plesničar; Podkraj 49, Col
2. nagrada, flaškon vina: Zofija Vovk; Podnanos 37, Podnanos
3. nagrada, flaškon vina: Lavrenčič Marjetica in Ljubica; 
Vipavska c. llb, Ajdovščina

X
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SPECIALIZIRANA TRGOVINA ZA BELO TEHNIKO IN KUHINJE
GORIŠKA CESTA 13, VIPAVA, Tol.' 05/366 56 60. M : 041/678 759\U,

5 let garancije*
19 gospodinjske »porote 

brezplačno
OORENJE

: ■ i
Kuhinje NOBLESSA - vrhunske nemške kuhinje s 5 letno garancijo

BOSCH 

9 BEKO [ 

ELECTROLUX 

CANOV 

BLOMBERG 

VVHIRLPOOL.
' J M I« KMieVm u euanetc

Hi GA e* * uv S k'

• ptrevozs fnajhnih zbirnsh in kamionskih poSiljk 

blaga po vsej Evropi

• pcevzem pošiljk v Evropi in dostava na vaš naslov
• zbirno skladišče
• carinsko skladišče 
® špedicija - uvozno in izvozno carinjenje
• prevoz bitsith pošiljk po Evropi

POSEBEJ SPECIALIZIRANI: 
ŠPANIJA ♦ FRANCIJA * ITALIJA 

DRŽAVE BIVŠE JUGOSLAVIJE
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Sloga, moč, bitka, zmaga! Na Črnem trnu dež
Vrhpolje, 24. junija 2009 - Zemonski osamelec je bil že skorajda premajhen za 
vse, ki sa si prišli ogledati spektakel. Potem ko se je bog vetra Eol na napovedani 
datum replike bitke ob Mrzli reki poigral z organizatorjem, pa se jim preložitev 
dogodka na predpraznični večer krepko obrestovala.

so se v njaboljši meri povrnile nepreštete ure, ki 
sojih vložili v pripravo dogodka. Posebej so gle
dalce navdušile dirke štirivpreg, pa gladiatorski 
boji in seveda sklepni prizor - množični spopad 
dveh vojska, ki gaje s pomočjo burje v svojo ko
rist razpletel Teodozij.

Sesterci, ki jih je dal Teodozij skovati prav za 
ta primer, bodo obogatili marsikatero numiz
matično zbirko, tudi za to, ker jih ni bilo moč 
vnovčiti: »Pričakovali smo 2000, v najboljšem 
primeru 3000 ljudi, nikakor pa ne 7000 in več,« 
je dejala Karmen Kažem iz društva Teodozij, ki 
se je dobro vživela tudi kot igralka v predstavi. 
In dodala, da v društvu že razmišljajo, kako v 
bodoče vnovčiti kredit (ali zadolžnico), ki jim ga 
je tokrat podelila množica. Ledje prebit, olajša
nje veliko, nove ideje pa kar ne presahnejo ... ep

/'"'Vcenjujejo, da je bilo sedem tisoč gledalcev, 
V^/ki so lahko uživali v pogledu na impozan
tno sceno, slikovite kostume ali domiselne re
kvizite. Društvu Teodozij iz Vrhpolja in celi vasi

Barv
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Lepa na pogled in preizkušeno dobra.
Korecje primeren za različne 
arhitekturne stile, od družinske 
hiše do velikih poslovnih 
objektov. Ne potrebuje dodatnih 
premazov ali zaščite in ob 
pravilni vgradnji zagotavlja 
visoko trajno vrednost objektov.

opekarne

Ajdovščina, 26. in 27. junija 2009 - Zadnji junijski vikend je Ajdovščina gostila 
hunski športni dogodek in tako dokazala, da je sposobna organizacije tu^i taks 
tekmovanj, kot je evropsko prvenstvo. Žal je osrednji kolesarski dogodek v disci 
ni 4 kros v Evropi krojilo slabo vreme.

trdim in požrtvovalnim delom vseh, Kj So 
gali pri organizaciji prvenstva. Navijači iz 
držav so bili nad prireditvijo in samim kr ' 
jemno navdušeni, razveselili pa so se j^ 
mači trgovci, gostinci in hotelirji.

Klavdij Blažko, predsednik kolesarske o y 
Črn trn: »Z organizacijo prvenstva Sem^ 
dovoljen, ne morem pa biti zadovoljeri , 
nom. Zaradi vremena so nam tudi vzeli Z ^ 
vožnje. Tako so organizatorje, gledalce ' l 
sarje prikrajšali za eno fantastično dirko 
Mislim, da so pogoji na progi dopuščak V ^ 
finala, vendar so bili sodniki preboječi « 1ZV 

Anita Molcik, evropska prvakinja: 
vesela zmage. Kvalifikacijsko vožnjo sem ih 
la zelo dobro. Prednost sem si nabrala < 
na skokih, kijih druga dekleta niso zrno č« 
le, da vreme ni zdržalo.«

Michal Prokop, evropski prvak:

/'^Vrganizatorji, člani kolesarskega kluba Črn 
V_ytrn, so storili vse, kar je bilo v njihovi moči, 
da bi prvenstvo speljali do konca, vendar seje žiri
ja odločila prekiniti tekmovanje. Precej razmočen 
teren naj bi bil za tekmovalce prenevaren, zato so, 
brez finalnih voženj, obveljali rezultati iz kvali
fikacij.

Z zahtevno progo se je spopadlo vseh 72 prija
vljenih iz 12 - ih držav, med njimi tudi 9 deklet. Na 
štartni rampi niso manjkali glavni favoriti, saj smo 
v Palah videli svetovnega prvaka Španca Alvareza 
ter oba evropska prvaka Nizozemca Wichmana in 
Čeha Prokopa. Slednji je tudi najhitreje opravil s 
skoki in zavoji v kvalifikacijah, kar je kasneje po
menilo tudi osvojeni naslov evropskega prvaka v 
4 krosu z gorskimi kolesi. Najhitrejši Slovenec je 
bil Luka Novak na 6. mestu, odlično se je izšlo 
tudi za Kristjana Medveščka iz Deskel, ki se je 
dokopal do 8. mesta.

Evropsko prvenstvo si je, poleg 500 akreditira
nih gostov, ogledalo še 800 domačih in tujih na
vijačev. V primeru lepega vremena, pa bi bila ta 
številka še precej večja. Predvsem tuje gosteje na 
ponoven obisk Vipavske doline povabil tudi župan 
Marjan Poljšak, ki ni mogel skriti navdušenja nad

naj rečem. Iskreno povedano - raje vem
Sem tretiborbenem finalu, kot prvi samo s kvaLfU. 

vožnjo. Sem pa zmage vseeno zelo Vesel r*'3*" 
organizatorjem, ki so kljub slabemu vre " '~eS 
pravili odlično prvenstvo.«

SUi> tin pel\

istva.
Po uradni otvoritvi evropskega prve 

obiskovalci lahko uživali še v vragol " 
jih pripravili rolkarji. V močni kor, .ž
zmago osvojil Ljubljančan Tomaž ŠauttnSP 
'Car dneva' sta tokrat osvojila kar dv " 
valca - Nal Lipič Hvala iz Postojne s3- 
pridobil zaradi svojega poguma — f 
komaj 6 let; drugi carje postal Nik ' 
pri žiriji pustil najboljši vtis. Poskrblje 
tudi za lačna in suha grla, žal pa je Za ^ 
ga vremena odpadel koncert domačih™1*

SOK 1
jedilnica RISA, miza + 4 stoli GRATIS

aparati BEKO:

plošča za kuhanje I hladilnik
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